
شکست مجدد آمریکا در دشمنی با برجام و رای ممتنعی که انتظارش نمی رفت 

موضع بحث برانگیز دولت کاظمی

اعتراضمیگوید؛ ازصداییک امروز« »صبح

بیتوجهی از کارآفرین یک فریاد
قانونی حقوق به
کارآفرین و مدیر مجتمع نان علینژاد قشم، پس از آنکه وسایل نانوایی وی توسط امین اموال از محل نانوایی خارج 
شده بود، به دلیل بی توجهی به حقوقی که قانون برای او در نظر گرفته، از مسئولان امر گلایه مند است.

 به گزارش روزنامه »صبح امروز« جواد علینژاد در این باره به خبرنگار ما گفت: از سال ۱۳۸۸ یک نانوایی را در محل 
معروف به سوله برگ سبز قشم راه اندازی کردم که تا کنون برای بیش از ۱۵ نفر به صورت مستقیم شغل ثابت ایجاد 
شده است و چندین نفر دیگر نیز به صورت غیر مستقیم با ما همکاری داشتند.
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ماندهاند؛ کاغذ روی که فیلمهایی

سرمایهگذار انتظار ساختچشم آماده نامههای فیلم
در حالی که به جز تعدادی انگشت شمار از آثار قابل تامل، مخاطب پسند، تاثیرگذار و ارزشمند، بیشتر تولیدات این 

روزهای سینما حرفی برای گفتن ندارند، بسیاری از کارگردانان مجال ساخت آثاری تامل  برانگیز که فیلم نامه های 
آن ها به نگارش هم درآمده اند را نیافته  اند. فیلم نامه هایی چون: »ثارا...« مجتبی فرآورده با موضوع قیام امام 

حسین)ع(، »در این مکان آشغال نریزید« محسن قرایی با مضمون محیط زیست، »صلیب زرد« داریوش فرهنگ با 
موضوع دفاع مقدس، »سال کبیسه« سامان سالور با مضمونی اجتماعی، »الموت« محمدعلی نجفی...
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فایلصوتی: موردیک در توضیحاتعضوشورایشهرمشهد

منتشرشده بهمکالمه 209 بازپرسشعبه بهجایی جا
نداشت ربطی

رئیس کمیسیون حقوقی شورای اسلامی شهر مشهد در مورد فایل صوتی مکالمه اش با شهردار که در فضای مجازی 
منتشر شده است، گفت: با این فایل منقطع شده به نوعی چهره آقای دادستان را مخدوش می کنند. اینکه من به آقای 
دادستان بگویم ما آقای نعمتی را برمی داریم، شما هم آقای جوانبخت را بردارید صحت ندارد. من چه سمتی دارم که 

به آقای دادستان بگویم چه کسی را جابه جا کند یا نکند.

6

کنند؟ رفتار فرزندخود با باید ازهمجدامیشوندچطور که والدینی

کنید! رفتار درست تا بگیرید یاد
طلاق که اتفاق می افتد چند جنبه دارد و می تواند آسیب  های گوناگونی را در ابعاد مختلف به خانواده، زن، مرد و 
فرزندان وارد کند. در این بین فرزندان یک خانواده، بیشترین آسیب را طی طلاق متحمل می شوند، به طوری که گاهی 
در دوره ای از زندگی خود دچار بحران می شوند و گاهی هم میزان این بحران های پیش رو آنچنان افزایش می یابد که 
فرد نمی تواند آن را حل کرده و درنتیجه با مشکلات زیادی روبه رو می شود.   
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سلیمانی حماسه کیمیای

موزههایمجازی! به آری هشتگ

شماره 841 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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کهداغشد؛ توییتی

دارد! نیاز بهطارمی لیورپول
فر سلطانی

استقلال و پرسپولیس کنیم می تلاش
بازارسرمایهشوند وارد پایانسال تا
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کیمیای حماسه سلیمانی
علیرضا معزی

روزگار طی می شــود و سرنوشت از سر می گذرد؛ تقدیر، نو به نو مقدّر می شود و تاریخ سر بر 
می آورد؛ همان تاریخی که داستان ها خواهد شد و قهرمانانش اسطوره.

ما هنوز به قهرمان نیاز داریم چرا که هیچ ملتی بی نیاز از یادآوری نیســت. انســان هماره در 
آستانه ی ابتلا به دشواری اســت و در معرض انتخاب های سخت و اینچنین است که تاریخ 
برای انســان، آزموده ای رهنماست و قهرمانانش، بهانه های چهارفصل فداکاری و شهامت و 
دیگرخواهی. ما به قهرمان محتاجیم برای عبور از آزمون ها، تنگناها و مباداها؛ ما به قهرمان 
محتاجیــم تا به یاد بیاوریم که همچنان از ایــن فلات، قله می روید؛ ما به قهرمان محتاجیم 
تا ایمان بیاوریم که این خاک، این ســرزمین، سترون نیست؛ ما به قهرمان محتاجیم تا باور 
کنیم، پایان ماجرا، سربلندی است نه سرافکندگی. ما به قهرمان نیاز داریم تا ما را با ما آشتی 
دهد و به اعجازش چندپارگی به یکپارچگی بدل شــود، ما برای آنکه دوباره »ما« باشــیم به 

قهرمان محتاجیم.
حکایت جانفشــانی ده ها پرســتار و پزشکِ شــهید و روایت ایثار آن آموزگاری که حتی 
بــر تخت بیمارســتان معلمی کرد و بر بســتر بیماری هم جان داد، داســتان های تلخ و 
جگرســوز این ماه هاست اما قهرمانان این داســتان ها، چه پرستار چه پزشک و چه معلم، 
در بلندای یک حماســه ایستاده اند؛ حماسه ای که نیروی پیشران جامعه است برای پایان 
دادن به تیره روزگار بیماری. قهرمانان این حماســه ها، نمادهایی درخشنده اند از رزمیدن 
جانانه برای انســانیت، برای دیگری، برای ما. نه حماسه و نه هیچ داستان واقعی دیگری 
بــا مرگ قهرمان پایان نمی یابد کــه مرگی اینچنین، حیات بخش اســت و برانگیزاننده، 
داســتان ما با شهادت و فداکاری اســت که جان دوباره می گیرد و ما را به هم نزدیک تر 

می کند و وطن را همدل تر.
دی، دوباره فرا رســیده، سالگرد حماســه و تراژدی؛ اینک یک سال از آن ماجرای مردافکن 
گذشــته اســت؛ جنایتِ بغداد که قرار بود وحشت آفرین باشــد، مقدر شد وحدت آفرین شود؛ 
تروری که قرار بود خزان و سکون بیاورد، مقدر شد بهار و خروش بیافریند و ملتی که قرار بود 
فرو بپاشد، مقدر شد ایستاده تر با خصم سخن بگوید. این کیمیای خون شهید است که آتش 
را به گلســتان و خیابان ها را به دریا بدل کرد؛ این برکت خون شــهید است که رنگین کمان 
ایرانیان را حتی با آزردگی و اعتراض، چنان به میدان کشاند که ایران، یکپارچه تر از هر زمان 

دیگر، از هر کجای این زمین خاکی دیده شود.
یک ســال از ترور سردارترین سرباز و سربازترین سردار گذشت، یک سال از خبر دلهره آور 
ترور حاج قاســم، یک ســال از آن داغ که هنوز تازه اســت و ما را در خود فرو می برد. ما 
ایرانیان که با حماســه زیسته ایم و از حماسه هویت گرفته ایم، مرزبانی سلیمانی را مرزبانی 
آرش و دســت  خونین اش را دست عباس )ع( می بینیم که حماسه، ما را ایرانی تر می کند و 
خون مظلوم، ما را خدایی تر. یک ســال از آن روزها که ســربازی افتاد اما وطنی برخاست، 
گذشت. سلیمانی برای »تمام ایران« بود، برای »تمام ایران« جنگید و برای »تمام ایران« 
شهید شد. ســرباز وطن بود، سرباز وطن ماند و اســطوره ی تازه ای شد برای داستان های 
ســرزمینی که سبزی پرچم سه رنگش را با ســرخی تنی رنجور، استوار نگاه داشته است. 
ســلیمانی جان داد اما جان بخشــید؛ از اهواز تا مشهد، از تهران تا قم و کرمان طواف داده 
شــد تا خون پاک اش در سخت ترین ایام و فرســاینده ترین تحریم ها، »نذر« یکپارچگی و 

بالندگی ایران شود.
حالا و پس از یک سال، ما به حماسه و به قهرمانانش، به »شهید سلیمانی« محتاج تریم؛ 
مــا همچنان به »ما« بودن محتاجیم. ســلیمانی گرچه فراتر از مرزها بود چه در ســپهر 
داخلــی و چــه در زمین نبرد امــا از ملی ترین چهره هــای دوران ما و البته همیشــه ی 
ایران است؛ ســلیمانی بی تردید قهرمان یک سرزمین است فارغ از تعارفات و بازی های 
کلامی، دایره ی آنانکه احترامش می کنند از هر دایره ای در سیاســت ایران، فراخ تر است. 
ســلیمانی، داشته ی یک ملت است برای روزهایی که فاصله ها بیشتر می شود و شکاف ها 
عمیق تر؛ ســلیمانی اندوخته ی ِ یک ملت است در برابر ایران ســتیزی دژخیمان؛ سلیمانی 
میراثی اســت برای آینده ی ایران تا حس وطن خواهی و ظلم ســتیزی، همیشــه نمادی 

باشد. زرین داشته 
گرچه تاریخ ما از فرصت ســوزی و از حســرتِ بر باد دادنِ سرمایه ها لبریز است اما دیگر این 
بار نباید در دام شــوم عــادت افتاد و قهرمان ها را در چرخــه ی بی حاصل خودی و ناخودی 
کردن شــهروندان، فرسود و تکه تکه کرد. محدود ساختن آن شهیدِ فراتر از مرز، به مرزهای 
خودســاخته و موســمی، جنایتی در تراز جنایت بامداد بغداد اســت؛ چه خیانتی بالاتر و چه 
معصیتی ننگین تر و چه راهزنی ای آشــکارتر که به نام او، بر آرمان او شوریده شود و نذرش 
هدر داده شــود، چه دژخیمی ای بالاتر که یکپارچگی ایران، ذبح کوتاه اندیشی و تفرقه افکنی 
شــود. هر چنگ که بر چهره ی ایرانِ یکپارچه کشیده شود، خنجری از خیانت بر پیکر شهید 

است و چه تفاوت می کند خنجر وطنی با موشک اجنبی؟ 
بگذاریم ســرمایه های انسانی یک کشور به نام وطن باقی بمانند، برای همه و برای ایران. 
نگذاریم به ســودای برکشیدنِ خود و تاختن بر رقیب، قاتلان ســلیمانی در افکار عمومی 
تطهیر شــوند، نگذاریم برای فروکاستن »تحریم«، معصیتی دیگر از مسببان تحریم، شسته 
شــود. نگذاریم او کــه چهره ی داخلی اش، تمام رخی از رواداری بود و هســت به دســت 
بســته ترین افکار مصادره شــود. نگذاریم به نام سلیمانی، ســلیمانی در انگاره ها و منافع 

فروملی حصر شود.
ما نیازمند تجربه ایم، تجربه ی یافتن پناهگاه هایی ایمن که درخطر بحران ها و چندپاره شدن ها، 
به آن پناه ببریم. ما نیازمند همگرایی هایی فراگیر هســتیم که بتوان با یادآوری آن از شدت 
منازعات کاست و منافع ملی را دوباره بر صدر نشاند. بگذاریم تصویر تشییع شهید سلیمانی، از 
هر تصویر دیگری سبقت بگیرد و مانا شود. بگذاریم تصویر تشییع، عکس یادگاری یک ملت 
با قهرمانش باشــد، عکس یادگاری ملت با خودش، روشن ترین تصویر ما از »ما«. قهرمان ها 

میراث معنوی یک ملت اند، این بار بر میراث، آتش نیفکنیم.

ظریف: ترامپ، مراقب تله باش
دکتر ظریف در توییت تازه ای به ترامپ نسبت به توطئه اسرائیل برای حمله به امریکایی ها 

جهت به راه انداختن جنگ با تهران هشدار داد.
دکتر ظریف در توییت تازه ای به ترامپ نســبت به توطئه اسرائیل برای حمله  به امریکایی 

ها جهت به راه انداختن جنگ با تهران هشدار داد.
وزیــر خارجه ایران در توییتر نوشــت: اطلاعات تازه از عراق حاکی از آن اســت که عوامل 
آتش افروز اسراییل در حال توطئه چینی برای حمله به آمریکایی ها هستند- تا ترامپ در حال 

رفتن را به بهانه ای ساختگی به جنگ بکشانند.
ظریف: اطلاعات به دســت آمده از عراق حاکی از توطئه ای برای ســاخته و پرداخته کردن 
بهانه ای برای جنگ اســت / ایران به دنبال جنگ نیســت، اما »آشکارا و مستقیم« از مردم، 

امنیت و منافع حیاتی خود دفاع خواهد کرد
وی تاکید کرد: ترامپ، مراقب تله باش.

ظریف خاطرنشــان کرد: هرگونه آتش بازی، پاســخ متقابل جدی همراه خواهد داشــت، به 
خصوص علیه همان دوستان صمیمی ات.

یادداشت

سوژه

از میان 15 کشور همسایه ایران، شش کشور روسیه، ترکیه، پاکستان، قزاقستان، 

آذربایجان و ارمنستان به پیشنهاد دو بندی آمریکا علیه ایران رای منفی دادند. 

همانگونه که پیش بینی می شد عربستان و بحرین رای موافق و عمان، قطر، امارات، 

کویت و یک کشور دیگر یعنی عراق به این قطعنامه رای ممتنع داده اند. اما نکته 

مهم در این میان، رای ممتنع عراق به قطعنامه علیه ایران بود که در دولت 

الکاظمی انجام شد

,,

مخالفت مجلس با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد

مالیات بر مستغلات و اجاره در سال ١۴٠٠ افزایش نمی یابد

آمریکا از ترس انتقام سخت ایران هراسی راه انداخته است

سخنگوی کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
گفت: طرح بازنشســتگی پیش از موعد از دستور کار این 
کمیســیون خارج نشده، اما به دلیل مخالفت اعضا امکان 

دارد کلیات آن رای نیاورد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از ایرنا، 3۹ 
نفر نماینده مجلس شــورای اســلامی در تاریخ ۲۷ آبان 
ماه، طرح »بازنشستگی پیش از موعد« را به هیات رییسه 
مجلس شورای اسلامی ارایه کردند. حذف شرط سنی از 
جمله مختصات مهم این طرح اســت که بر اســاس آن 
مردان با ۲5 و زنان با ۲0 سال سابقه می توانند بازنشسته 
شــوند و حقوق 30 روزه دریافت کنند؛ ضمن آنکه تأیید 
بازنشســتگی کارکنان ارتباطی به رییس یا مدیر دستگاه 

مربوطه ندارد.
طرح »بازنشســتگی پیش از موعــد« از زمان ارجاع به 
کمیسیون اجتماعی مجلس برای بررسی بیشتر، همراه با 

خبرهای غیررسمی ضدونقیضی درباره فرجام آن به دنبال 
داشت و حتی برخی منابع، خبر خروج طرح از دستور کار 

کمیسیون را منتشر کرده اند.
»علی بابایی کارنامی« ســخنگوی کمیسیون اجتماعی 
درباره صحت خبر خروج طرح بازنشستگی پیش از موعد 
بازنشســتگان از دستور کار کمیســیون اجتماعی، گفت: 
طرح از دســتور کار خارج نشــده اما اعضای کمیسیون 

اجتماعی مجلس با کلیات آن ، مخالفت دارند.
وی در ارتباط با مخالفت اعضای کمیســوین اجتماعی با 
کلیات این طرح گفت: دلایل مختلفی مطرح شــد؛ یکی 
بحث هزینه و بار مالی اجرای طرح برای کشــور اســت 
و دلیل دیگر مخالفت اعضا، با کاهش ســن بازنشستگی 
است؛ زیرا در اغلب کشورهای توسعه یافته و درحال توسعه، 

سن بازنشستگی بالای ۶5 سال است.
بابایی افزود: چنانچه بخواهیم با هدف اشــتغال زایی سن 

بازنشســتگی را کاهش دهیم، راهکار درســتی انتخاب 
نکرده ایــم؛ زمانــی که فردی با ســن پایین، مشــمول 
بازنشستگی پیش از موعد بازنشسته شود، به خانه نشینی 
تن نمی دهد، بلکه بلافاصله به جست وجوی شغل دیگری 
می پردازد و با تکیه بر توانمندی ها و مزیت هایی که دارد، 
فرصت های شــغلی را به ضرر جوینــدگان کار، تصاحب 
می کند. وی تاکید کرد: نباید شرایط بازنشستگی زودرس 
فردی که داوطلب به دســت آوردن شــغل دیگر است، 
فراهم ساخت، زیرا بازنشســتگی، به معنای ناتوانی فرد 
برای ادامه کار اســت و بازنشسته  باید به عنوان شهروند، 

زندگی توأم با آرامشی را در سنین بالا، طی کند.
بابایی اضافه کرد: این طرح، از دستور کار کمیسیون خارج 
نشده، اما با توجه به مخالفت اکثریت اعضای کمیسیون 
با کلیات »بازنشســتگی پیش از موعد«، طبیعتاً، احتمال 
رأی نیاوردن طرح، بیشتر از احتمال رأی آوردن آن است.

به گزارش ایرنا، نایب رییس هیأت مدیره سازمان تأمین 
اجتماعی مهرماه امسال با اشاره به پیشنهاد افزایش سن 
بازنشستگی گفته بود، در صورت اجرایی شدن این قانون 
شامل حال بیمه شدگان جدید و افراد کم سابقه می شود.
علی حیدری در زمینه اینکه آیا افزایش سن بازنشستگی 
نیز جزء اصلاح قوانین ســازمان تامین اجتماعی پیشنهاد 
شــده یا خیر گفت: افزایش ســن بازنشســتگی یکی از 

پیشنهادات در اصلاح قوانین است.
وی با اشــاره به اینکه قانون تأمین اجتماعی در ســال 
1354 به تصویب رســیده، افزود: زمانی که قانون تأمین 
اجتماعی تصویب شــد، سن امید به زندگی 58 سال بود 
و در نتیجه حداقل ســن لازم برای بازنشستگی 55 سال 
با 30 سال سابقه و یا ۶0 سال با کمتر از 30 سال سابقه 
بود، اما اکنــون امید به زندگی برای خانم ها ۷5 و آقایان 

۷3 سال است.

سخنگوی کمیســیون تلفیق مجلس شــورای اسلامی 
گفت که براســاس تصمیم کمیســیون تلفیق، مالیات بر 
مســتغلات و اجاره در سال 1400 نســبت به سال ۹۹ 

افزایش نخواهد داشت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، رحیم 
زارع در نشســت خبری روز گذشــته گفت: اولین جلسه 
بررسی جزییات لایحه بودجه 1400 در کمیسیون  تلفیق 

با حضور دستگاه های اجرایی برگزار شد.
وی افزود: در این جلســه مقرر شد مالیات بر مستغلات 
و اجاره همانند ســال های گذشــته و نسبت به سال ۹۹ 

افزایش نداشته باشد و درآمد دولت ثابت باشد.
نماینده مردم آباده در مجلس یادآور شد: همچنین مالیات 
بر اشــخاص حقوقی غیر دولتی و مالیــات بر حقوق ها 

به صورت پلکانی که درخواســت مجلس بود، مالیات بر 
خودروهای لوکس و خانه های خالی و کاهش نرخ تعرفه 
های ورودی کالاهای اساســی برای بررســی بیشتر به 

کمیته های تخصصی رفت.
زارع تاکیــد کرد: بحث های درآمــدی طی این هفته در 
کمیسیون تلفیق بررسی می شــود و از هفته آینده بحث 
هــای هزینــه ای را در کمیســیون مورد بررســی قرار 

می دهیم.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق یادآور شــد: امروز هدف 
مجلــس کاهش تعرفه کالاهــای ورودی بود که نیاز به 
بررســی و کار کارشناسی بیشتر داشت همچنین در مورد 
حقــوق ها به دلیل این که در برخی موارد عدالت مالیاتی 
وجود ندارد تا سقف 4 میلی ون تومان معافیت پیش بینی 

شده و از 4 میلیون به بالا هر ۲، 3، یا 4 میلیون تومان به 
صورت پلکانی نرخ را افزایش خواهیم داد.

وی افزود: در مورد خودروهای لوکس در بودجه ۹۹ اولین 
ســالی بود که مالیات در نظر گرفته شده بود و خوب اجرا 
نشــد لذا ما ضمانت اجرایی نحوه وصول مالیات را پیش 

بینی خواهیم کرد.
وی اضافه کرد: در مــورد مالیات بر خانه های خالی که 
قانون آن در سال جاری تصویب شد نیز همسان با آیین 
نامه وزارت راه در بودجه 1400 این موضوع را بررســی 

خواهیم کرد که آیین نامه و قانون یکسان باشد.
وی در پایان 4۶00 میلیارد تومان را به عنوان رقم پیش 
بینی درآمد مالیاتی ناشــی از مالیات بر مستغلات و اجاره 

عنوان کرد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: 
با توجه به نزدیک بودن ســالگرد شــهید سلیمانی آمریکا از 

ترس انتقام سخت، ایران هراسی به راه انداخته است.
جلیل رحیمی جهان آبادی  با اشــاره به فضا ســازی رسانه 
هــای غربی درباره حضور ایران در عراق گفت: آمریکایی ها 
با نزدیک شــدن به سالگرد شهادت سردار قاسم سلیمانی از 
اقدامــات تلافی جویانه ایران تــرس دارند. ظرف چند هفته 
گذشته آمریکایی ها و اســرائیلی ها به دلیل ترس از ایران و 
انتقام ســخت، ناو جنگی زیر دریایی،بمب افکن اف-5۲ به 
منطقه آوردند چون تقویت مواضــع دفاعی خود را ضروری 

می دانند.
وی افزود: با توجه به نزدیک شــدن سالگرد شهادت سردار 
ســلیمانی، آمریکایی ها در عراق  فضایــی  ایجاد کردند تا 
بگویند کسانی که دارای روابط فکری،ایدئولوژیک و نظامی 
با ایران هســتند به دنبال وارد کــردن آمریکا به یک جنگ 
منطقه ای هســتند تا از این طریق نا امنی را ایجاد کنند، در 
حالی که واقعیت می گوید این آمریکاســت که با تاســیس 
پایگاه های نظامی در کشــور های عربــی قصد ایجاد  بی 

ثباتی در منطقه را دارد.
جهــان آبادی تصریح کــرد: آمریکایی  هــا در حالی چنین 
ادعــای مضحکی دارند کــه از هزاران کیلومتــر دورتر به 
منطقــه آمدنــد و  و با تاســیس پایــگاه هــای نظامی در 
افغانستان،بحرین،عربســتان،عراق می گویند برای برقراری 

امنیت اینجا هستند.
وی تصریح کرد: اگر مداخله های آمریکا و اسرائیل و تبلیغات 

ایران هراسانه نباشد، هیچ مشکلی با کشورهای عربی حاشیه 
خلیج فــارس مانند امارات و بحرین و عربســتان نخواهیم 
داشت، در گذشته  با وجود حمایت های مالی کویت از صدام، 
زمانی که این کشــور مورد تهاجم رژیــم بعثی قرار گرفت، 
ایران ضمن دفاع از تمامیت ارضی کویت، حاضر نشد مقابله 

به مثل کند. 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ابراز 
کــرد: نگاه ایران به امنیت خلیج فارس مبتنی بر مشــارکت  
با  کشــورهای همســایه و نفی و طرد بیگانگان  بخصوص 
اســرائیل در منطقه اســت که بر پایه اشــتراکات مختلف 
دینی،تاریخی فرهنگی و اقتصــادی، الگوی ایران  می تواند 

منجر به ایجاد صلح و ثبات در خاورمیانه شود.
وی افزود:تبلیغاتی که آمریکایی ها و اســرائیلی ها علیه ایران 
و گروه های مقاومت در منطقه می کنند در راســتای پروژه 
ایران هراسی اســت و می خواهند با ایجاد آشوب در منطقه 
حضور نظامی خودشــان توجیه کرده و  بر سرنوشــت مردم 

کشورهای منطقه مسلط شوند.
نگاه دولت عراق به ایــران و گروه های مقاومت 

منطقه چیست ؟
رحیمی جهان آبادی ادامه داد: دولت عراق مانند همه دولت 
ها برداشــت ها و تحلیل های خودش را دارد و تفاوت های 
دیدگاهی وجود دارد اما کلیتی که در عراق قابل فهم و قابل 
درک اســت نقش ایران در مقابله با داعش و برقراری صلح 

و ثبات در دوران در جنگ عراق با داعش را قبول دارند.
وی ادامه داد:ایران بر پایه امنیت پایداری که در عراق ایجاد 

کرده مورد اســتقبال گروه های عراقی است منتها مخالفین 
حضور ایران که اغلب از گروه های نزدیک به آمریکا و برخی 
از کشورهای عربی منطقه هستند که حضور  ایران در عراق 

را در تضاد با منافع خودشان می دانند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس عنوان 
کرد:مرزهای امنیتی، ایدئولوژیک و فرهنگی فراتر از مرزهای 
جغرافیایی تعریف می شوند که این موضوع آمریکا را نگران 
کرده زیرا حضور کشــوری فراتر از مرزهای جغرافیایی خود، 
برای اســرائیل در منطقه خطرناک اســت. از نگاه آمریکایی 
ها و اســرائیلی ها کشــورهای منطقه باید خارج از مرزهای 
جغرافیایی شــان حضور، نفوذ و اثری نداشته باشند تا برای 
آن هــا  مزاحمت ایجاد نکند و  آنچه کــه  آمریکایی ها در 
منطقه به عنوان خیر و شر و غیرمنفصل تشخیص می دهند 

را دنبال کنند.
جهان آبــادی تصریح کرد:آمریکایی ها دوســت دارند ایران 
مانند ســایر کشــور ها مطیع و همراه خود کنند در حالی که  
چهل ســال گذشته نشــان داده که حوزه نفوذ، اثرگذاری و 
تاثیرات فرهنگی،نظامــی و ایدئولوژی ایران فراتر از مرز ها 
رو به گســترش است و  این چالش آمریکا با ایرانی ها است 
که به  راحتی ها تمام نمی شــود مگــر این که آمریکایی ها 
به این واقعیت برســندکه ایران کشوری است که همتراز با 
کشــورهای حاشیه خلیج فارس نیســت که بخواهد ایران را 
کشــوری ضعیف ببیند اما اگر جمهوری اســلامی به عنوان 
یک کشــور اثر گذار و مهمترین کشور خاورمیانه در منطقه 
ببنید به نفع آمریکا و منطقه اســت و با واقعیت های منطقه 

بیشتر تطبیق دارد.
وی ادامه داد:هنری کســینجر جملــه ای در آثارش دارد که 
می گویــد آمریکایی ها فیل خفته  اند و دیــر از خواب بیدار 
می شــوند بعد از بیداری با شروع چرخیدن به دور خودشان 
دیگران لگد مال می کنند. آمریکا در خصوص چین دیر بیدار 
شد و تا سالیان سال چین را به سازمان ملل راه نمی داد چون 
فکر می کرد این چین نابود می شــود اما زمانی متوجه شدند 
که چین  به یک  قدرت  اثر گذار در جهان تبدیل شده بود. 
وی ابراز کرد:حالا هم این داســتان را بار دیگر می خواهند 
درباره ایــران اعمال می کنند چون فکر مــی کنند با رفتار 
هایشــان  از روی نقشه حذف می شــود اما روز به روز که 
میگذرد این فیل خفته نیاز به بیداری بیشــتر دارد تا واقعیت 
حضور ایران در خاورمیانه را متوجه شــود ایرانی که در حوزه 
ایدئولوژیــک و نظامی و نفوذ سیاســی هر خــلا قدرتی در 

خاورمیانه را پر می کند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به گرانی مجدد خودروهای داخلی در هفته های اخیر، 
عنوان کرد: بی تدبیری شــورای رقابت، عامل اصلی این گرانی اســت و در روزهای آتی نیز 

شاهد متعادل تر شدن قیمت خودروهای داخلی خواهیم بود.
به گزارش رزونامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، علیرضا رزم حسینی در دیدار با حجت 
الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی، با اشاره 
به نقش آذربایجان  شــرقی در بسیاری از برهه های حساس و تاریخی انقلاب اسلامی افزود: 
امیدواریم در مدت باقی مانده از فعالیت دولت دوازدهم، بتوانیم بخشی از مشکلات مربوط به 

حوزه تولید و صنعت استان را رفع کنیم. 
وی، همدلی و وحدت را رمز موفقیت استان در بخش های مختلف دانست و افزود: ائمه جمعه 
و نمایندگان محترم مقام معظم رهبری)مدظله العالی( در استان ها نیز نقش مهمی در موفقیت 

دولت و افزایش وحدت در بخش های مختلف دارند.
وی انحصارگری در خودروســازی را اصلی ترین عامل در گرانی و کیفیت خودروهای داخلی 
دانســت و ادامه داد: مبارزه با دلال بازی در صنعت خودروسازی را یکی از اولویت های اصلی 
خــود می دانیم و تمامی تلاش خود را برای رقابت پذیری و ارتقای کیفیت تولیدات خودرویی 

را در اولویت اهداف خود قرار داده ایم.
رزم حسینی با اشاره به افزایش 50 درصدی تولید خودرو در شش ماهه دوم سال جاری، افزود: 
ایجاد رقبای جدید در صنعت خودروسازی نیز از اصلی ترین برنامه های وزارت صمت است. 

بــه نقل از دفتر نماینده ولی فقیه در آذربایجان شــرقی، تلاش برای متعادل کردن عرضه و 
تقاضا، تسریع در ترخیص کالاهای اساسی از گمرکات کشور و ضرورت حذف قوانین مزاحم 

و دست و پاگیر از دیگر موضوعاتی بود که وزیر صمت در این جلسه به آن ها اشاره کرد.

 
  

وام جدید کرونا، بنگاه محور شد

چارچوب پرداخت وام کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوری تغییر یافته و نحوه پرداخت 
آن به واحد اقتصادی را دستگاه اجرایی مربوطه تعیین می کند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، در راستای حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت 
از نیروهای کار، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا در دستور 
کار وزارت کار قرار گرفت و بر این اســاس، 14 رســته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از 
شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و دارای لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی 
بودند، برای اســتفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا معرفی شدند تا مراحل ثبت نام خود 

را از این طریق دنبال کنند.
در مرحله نخســت پرداخت تســهیلات حمایتی کرونا، نزدیک به 14 هــزار میلیارد تومان 
تسهیلات به کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا در کشور پرداخت شده و متقاضیان به 1۹ 
بانک تعیین شــده در این حوزه معرفی شــدند که مبلغ مذکور در 14 رسته و 858 زیر رسته 

تعریف شده است.
در مرحله دوم پرداخت تســهیلات کرونا نیز رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته 
شده که قرار است به چهار بخش حمل و نقل، گردشگری، فرهنگ و هنر و ورزش اختصاص 

یابد.
به گفته مدیرکل دفتر سیاستگذاری و توسعه اشتغال وزارت کار، پرداخت تسهیلات کرونا در 
مرحله دوم به سمت بنگاه محوری تغییر کرده است و در این مرحله صرفنظر از بخش حمل 
و نقل ریلی که قبلا هم مشمول پرداخت تسهیلات شده بود، سه بخش گردشگری، فرهنگ 

و هنر و ورزش در دستور کار قرار گرفته است.
در مرحله دوم پرداخت تسهیلات کرونا رقمی معادل 8000 میلیارد تومان درنظر گرفته شده 
و قرار اســت به بخش حمل و نقل 3500 میلیارد تومان، بخش گردشــگری ۲000 میلیارد 
تومــان، بخش فرهنگ و هنــر 1۷00 میلیارد تومان و بخش ورزشــی 800 میلیارد تومان 

اختصاص داده شود.
ازوجی افزود: ســتاد مقابله با کرونا پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلین و کسب و کارهای 
حوزه ورزشــی، گردشــگری و فرهنگ و هنر را در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل و 

کسب وکارهای شدیدا آسیب دیده از کرونا به تصویب رسانده است.
آنطور که وی گفته چارچوب پرداخت وام کرونا مشابه تسهیلات قبلی است ولی اینکه به هر 
واحد اقتصادی چگونه پرداخت شــود چارچوبی است که دستگاه اجرایی مربوطه تعیین کرده 
است. به عنوان مثال در حوزه گردشگری چارچوبهایی که برای هتل ها و مراکز اقامتی و بوم 

گردی تعیین شده مبنای پرداخت تسهیلات از سوی بانکها خواهد بود.
پیش از این معاونت اشــتغال وزارت کار از اختصاص ۲000 میلیارد تومان تسهیلات حمایتی 
کرونا به بخش گردشــگری، 1۷00 میلیارد تومان به بخش فرهنــگ و هنر و 800 میلیارد 
تومان به بخش ورزش در مرحله دوم پرداخت وام کرونا و بر اساس مصوبات ستاد ملی کرونا 
خبر داده بود. پرداخت تسهیلات بخش حمل و نقل نیز در این مرحله ادامه دارد و برای این 

منظور 3500 میلیارد تومان پیش بینی شده است.
مبلغ تسهیلات حمایتی دولت شامل 1۲0 میلیون ریال وام برای کسب و کارهای آسیب دیده 
و 1۶0 میلیون ریال برای واحدهایی است که بالاجبار به دستور دولت یا ستاد مبارزه با کرونا 
تعطیل شده اند. تسهیلات کرونا با نرخ سود 1۲ درصد و در اقساط ۲4 ماهه پرداخت می شود 

که دوره تنفس بازپرداخت اقساط تا اول خرداد ماه سال 1400 تعیین شده است.
وثایق مورد نیز برای دریافت تســهیلات نیز سفته و چک است که برای دریافت وام کرونا تا 
ســقف 1۶0 میلیون ریال نیازی به معرفی ضامن نیست و تنها با ارائه سفته یا چک می توان 
تســهیلات را دریافت کرد. برای دریافت تســهیلات 1۶ میلیون تومان تا 48 میلیون تومان 
ســفته متقاضی یا چک به همراه یک ضامن نیاز اســت. برای تسهیلات 48 میلیون تا 1۶0 
میلیون تومانی متقاضی باید علاوه بر سفته یا چک، دو ضامن معرفی کند. پرداخت تسهیلات 
1۶0 میلیون تا ۲00 میلیون تومان هم نیازمند ارائه ســفته یا چک به همراه سه ضامن است. 
برای متقاضیانی که بیش از ۲00 میلیون تومان درخواســت بدهند،  تضامین صادره از سوی 

صندوق های ضمانت یا به تشخیص بانک وثایق متعارف باید ارائه شود.

خبر

در شــرایطی کــه دونالــد ترامپ در 
جمهوری  ریاســت  روزهای  آخرین 
اش همانطــور که وعــده داده بود 
تمــام تلاش خــود را بــه منظور 
ســخت کردن شــرایط برای ایران 
بــه کار گرفته اســت، هفته گذشــته 
شــاهد بودیم که تنها در یک فقره، دو 
پاراگراف جدید به لایحه بودجه ۲0۲1 
ســازمان ملل متحد اضافه کرده و در 
آن خواســتار تسهیل تشــکیل کمیته 
تحریم ها و پنل کارشناســی شده بود. 
ریچارد میل معاون ســفیر آمریکا در ســازمان ملل در 
توضیح پیشنهادهای آمریکا در سازمان ملل مدعی شده 
بود »بند های جدید در راســتای تصمیم آمریکا مبنی بر 
اســتفاده از مکانیزم ماشــه و اعمال مجدد تحریم های 
لغو شــده سازمان ملل علیه ایران است.« او به اعضای 
سازمان ملل یادآور شــده که اعمال مجدد تحریم ها از 
جانب آمریکا کاملا حق این کشور و در راستای فرآیند 
پیش بینی شــده در قطعنامه ۲۲31 تحت عنوان اسنپ 
بک بوده اســت. در نهایت پیشنهاد آمریکا ذیل لایحه 
بودجه ســازمان ملل برای سال ۲0۲1 با مخالفت 110 
عضو این ســازمان و تنها موافقت 10 عضو با شکست 
مواجه شــد. تجربــه این ناکامی بــرای ایالات متحده 
آمریــکا چیز تازه ای نبود. این کشــور در ماه ســپتامبر 
یک بار دیگر شــانس خود را بــرای تمدید تحریم های 
تســلیحاتی ایران در شــورای امنیت امتحان کرد اما با 
رای قاطــع اعضاء ناکام ماند، امــا آنچه این بار اهمیت 

دارد ترکیب آرای اعضای سازمان ملل است. 
از میان 15 کشور همســایه ایران، شش کشور روسیه؛ 
ترکیه، پاکســتان، قزاقســتان، آذربایجان و ارمنستان 
به این پیشــنهاد دو بنــدی آمریــکا رای منفی دادند. 
همانگونه که پیش بینی می شد عربستان و بحرین رای 
موافق و عمان، قطر، امارات، کویت و یک کشور دیگر 
یعنی عراق به این قطعنامه رای ممتنع داده اند. اما نکته 
مهم در این میان، رای ممتنــع عراق به قطعنامه علیه 
ایران بود که در دولت الکاظمی انجام شد. لایحه کلی 
بودجه سالانه سازمان ملل به طور سنتی برای تصویب، 
نیاز به اجماع آرا در مجمع عمومی ســازمان ملل دارد، 
اما اصلاحیه های شــفاهی کشــور ها برای تغییر لایحه 
کلی بودجه به رای گذاشته می شود. در رای گیری های 
این اصلاحیه ها، اکثریت آرا ملاک تعیین تکلیف است. 
آرای ممتنع در شــرایطی که کفــه یکی از آرای مثبت 
یا منفی سنگین تر باشــد عملا نقشی در تعیین تکلیف 
لایحه پیشــنهادی نــدارد، اما در شــرایط نزدیکی آرا 

می تواند تاثیرگذار باشــد. در مورد بند های پیشــنهادی 
آمریــکا در لایجه بودجه ۲0۲1 ســازمان ملل 10 رای 
مخالــف در برابر 110 رای موافق پیروزی قاطعی برای 
ایران بود، امــا همچنان از اهمیت رای ممتنع کشــور 
عــراق نباید غافل بود. از ســال ۲014 و ظهور داعش 
در عراق، ایران فعالانه وارد میدان این کشــور شــده و 
با حمایت از تشــکیل نیرو های بســیج مردمی در عراق 
کمک هــای قابل توجهی به این همســایه غربی کرده 
اســت. مدیرکل ســتاد تبلیغات نیرو های بسیج مردمی، 
مهنــد العقابی در مصاحبه ای بــا المیادین حمایت های 
ایران از عراقی ها در مبارزه با داعش را بســیار چشمگیر 
خوانده و گفته ایران تنها کشــوری بوده که پشت عراق 
را خالی نکرده اســت. عراق نقش مهمی در آنچه سران 
کشور های عربی استراتژی هلال شیعی ایران می نامند، 
بازی می کند. این کشور از لحاظ ژئوپلتیک پل ارتباطی 

ایران به ســواحل مدیترانه اســت. این کشور همچنین 
مســیر زمینی ایران به لبنان و سوریه را فراهم می کند؛ 
کشــور هایی که به لحاظ ژئوپلتیک عمق اســتراتژیک 
ایران به شــمار می رونــد. با این حال عــراق همواره 
محــل درگیری های نیابتی ایران و آمریکا بوده اســت. 
در روز های اخیر این درگیری ها به اوج خود رســیده و 
احتمال بروز یک جنگ تمام عیار میان تهران واشنگتن 

را تشدید کرده است.
 در جریان حمله راکتی به منطقه ســبز بغداد و سفارت 
آمریکا، تعدادی از اعضای رده بالای گروه شــبه نظامی 
عصائب اهل حق که مورد حمایت ایران اســت، توسط 
دولت عراق بازداشــت شــدند. در پی این حمله دونالد 
ترامپ با انتشــار تصویر ســه راکت منفجر نشــده این 
حمله مدعی شــد که راکت ها از ایران آمده و هشــدار 
داد که در صورت کشــته شــدن یک آمریکایی ایران 
را مســئول می داند. در پی تجمع شبه نظامیان عصائب 
اهل حق برای آزادی بازداشــت شدگان و تهدید آن ها 

علیه نخست وزیر عراق، مصطفی الکاظمی در هشداری 
اعلام کرد: امنیت عراق مســئولیتی بر گردن ماست و 
تســلیم اقدامات خودسرانھ و پوچ نخواھیم شد و »در 

صورت لزوم آماده رویارویی قاطع هستیم«
مقتدی صدر رهبر جریان صدر، نیز شامگاه جمعه پنجم 
دی ماه با انتشــار بیانیه ای عراق را قربانی نزاع ایران و 
آمریکا خواند و از هر دو کشــور به ویــژه از جمهوری 
اسلامی ایران که آن را »همسایه عزیز« خواند، خواست 
از عراق دور شــود و تنش ھای خود را از عراق دور کند 
و اقتدار و اســتقلال عراق را رعایت کند. این اولین بار 
نیست که سران جریان  های شــیعه در عراق مواضعی 
این چنینــی اتخــاذ می کنند. آیت ا... سیســتانی مرجع 
شــیعیان در عراق بار ها نســبت به بروز درگیری های 
ایران و آمریکا در عراق هشــدار داده و هرگونه اقدامات 
تهاجمی در این کشــور را نقــض حاکمیت ملی عراق 

خوانده است. او بیانیه تندی پس از ترور سردار سلیمانی 
و اقــدام تلافی جویانــه ایران در حمله بــه پایگاه عین 
الاسد منتشر کرد و در آن خواستار توقف نقض حاکمیت 
سرزمینی عراق توسط هر دو کشور ایران و آمریکا شد. 
علاوه بر این آیت ا... سیســتانی با ورود نیرو های مسلح 
مورد حمایت ایران در عراق از جمله حشــد الشعبی به 
سیاست مخالف است. او رســما در پیام ها و بیانیه هایی 
خواستار کناره گیری این گروه ها از فعالیت های سیاسی 

و حزبی شده بود. 
مهر ماه امســال نیز دیدار جنین هینیس پلاســخارت، 
نماینده ویژه دبیرکل ســازمان ملل متحدد در عراق با 
آیت ا... سیســتانی به محل اختــلاف میان جریان های 
اصولگرای ایران و این مرجع شــیعه تبدیل شد. حسین 
شــریعتمداری مدیرمســئول کیهان و نماینده رهبری 
در این رسانه درخواســت آیت ا... سیستانی از سازمان 
ملل برای نظارت بــر انتخابات پارلمانی عراق را »دون 
شــان و جایگاه« مرجعیت خوانده و نوشت: »دعوت از 

سازمان ملل برای نظارت بر انتخابات یک کشور، اعلام 
ورشکستگی آن کشــور، بدبینی به ملت و خوشبینی به 

بیگانگان است.«
فرامــوش نکنیم که پایتخت عــراق در نهایت به محل 
ترور سردار ســلیمانی فرمانده سپاه قدس ایران و یکی 
از کلیدی ترین شخصیت های سیاســی و نظامی ایران 
تبدیل شد. در همان روز های اولیه ترور سردار سلیمانی، 
گزارش هایــی مبنی بر نقش رئیس دســتگاه اطلاعات 
عراق در طراحی ترور او مطرح شــده بود. همان زمان 
نــام مصطفی الکاظمی نیز به عنــوان مظنون احتمالی 
دخالت در ترور فرمانده ســپاه قدس ایران مطرح شــد. 
حیدر العبادی نخســت وزیر پیشــین عراق چندی پیش 
در یک مصاحبه افشــا کرد که »جنگنده  ای که سردار 
سلیمانی و ابومهدی المهندس را در فرودگاه مورد حمله 
قرار داد، با اجازه عراق وارد خاک کشــور شــد.« وقتی 
مجری برنامه به او گفت که این حرف خطرناک اســت، 
العبادی به صراحت پاســخ داد که »خطرناک است اما 

واقعیت دارد.«
از ســوی دیگر صــادرات گاز به عراق نیــز به اهرم 
فشــاری در دســت ایران علیه عراق تبدیل شــده که 
مــی تواند برعکــس عمل کند. دو هفتــه پیش ایران 
صادرات گاز به عراق را از 50 میلیون به 5 میلیون متر 
مکعب کاهش داد و دلیل آن عدم پرداخت معوقه های 
گازی به ایران اعلام شد. سخنگوی وزارت برق عراق 
گــزارش کرد ایران قصد دارد صــادرات روزانه گاز به 
عراق را از پنج میلیون متر مکعب به ســه میلیون متر 
مکعب کاهش دهد. کاهش صادرات گاز به این کشور 
اعتراضات  بروز مشــکلاتی نظیر  می تواند زمینه ســاز 
تابستان در این کشور شود. اعتراضات خشونت آمیزی 
که در حقیقت به واســطه قطعی های پی درپی برق در 
تابســتان گرم عراق جرقه زده شــد. اگرچه در نهایت 
رونــد نزولی صادرات گاز طبیعی ایران به عراق و قرار 
گرفتن این کشــور در آســتانه کمبود برق تولیدی با 
اتکا بــه گاز وارداتی ایران نتیجه داد و اردکانیان وزیر 
نیروی ایران در جریان ســفر هفته گذشته به عراق از 
پرداخت بخشــی از بدهی های این کشور خبر داد، اما 
این اهرم فشــار ایران می تواند عراق را به فکر راهی 
برای قطع وابســتگی به ایران بینــدازد. برنامه ای که 
پیش تــر وزیر دارایی عراق نیــز از وجود آن خبر داده 
و گفته بود این کشــور قصد دارد با گســترش روابط 
اقتصادی با عربســتان وابســتگی اش بــه برق ایران 
را کاهــش دهد. در هر صــورت رای ممتنع عراق در 
سازمان ملل به لایحه ضد ایرانی موضوعی نیست که 

بتوان نسبت به آن بی تفاوت بود.

ســرویس اقتصاد | کارآفرین و مدیر 
مجتمع نان علینژاد قشــم، پس از 
آنکه وســایل نانوایی وی توسط 
امین اموال از محل نانوایی خارج 
شــده بود، به دلیــل بی توجهی به 
حقوقــی که قانون بــرای او در نظر 
گرفته، از مســئولان امــر گلایه مند 

است.
 به گزارش روزنامــه »صبح امروز« 
جواد علینــژاد در این باره به خبرنگار 
ما گفت: از سال 1388 یک نانوایی را 
در محل معروف به سوله برگ سبز قشم راه اندازی کردم 
که تا کنون برای بیش از 15 نفر به صورت مستقیم شغل 
ثابت ایجاد شــده است و چندین نفر دیگر نیز به صورت 

غیر مستقیم با ما همکاری داشتند.
وی افــزود: در آن زمــان ملک را به مدت 11 ســال از 
شهرداری اجاره کردم و تمام امور ساخت و ساز ساختمان 
و دریافت امتیازهای آب و برق لازم را با هزینه شخصی 

انجام دادم که معادل ۲ میلیارد ریال شد.
این سرمایه گذار ادامه داد: پس از مدتی منطقه آزاد قشم 
ادعای مالکیت این زمین را کرد و من نیز درخواست خود 
مبنی بر خرید زمین را در سال 13۹۲ به سازمان منطقه 

آزاد قشم تقدیم کردم.
پنج ماه قبل از شــرکت تعاونی درخواست خرید 

دادم
وی تصریح کــرد: با توجه به ادعای مالکیت منطقه آزاد 
قشم و به استناد ماده سه آیین نامه استفاده زمین مناطق 
آزاد، این زمین بایــد با اولویت اینجانب به عنوان فردی 

که در این زمین ساخت و ساز داشته ام، واگذار شود.
این کارآفرین افزود: در آن ســال واگذاری زمین توسط 
مســئولان منطقه آزاد قشم به پس از دعوای حقوقی آن 

سازمان با شهرداری موکول شد.
وی ادامــه داد: برای دومین بــار در تاریخ ۲0 مردادماه 
13۹۷ از منطقه آزاد قشــم تقاضای خرید ملک را کردم 

که با آن نیز موافقت شد.
علینژاد تصریح کرد: اما با بهانه تراشی و ایجاد مانع های 

مختلف زیرمجموعه سازمان مذکور، روال واگذاری زمین 
به اینجانب متوقف شد.

وی افزود: پس از مدتی متوجه شدم که بدون انجام روال 
قانونی از قبیل ایجاد شرایط رقابتی و مزایده و نیز رعایت 
اولویــت واگذاری به اینجانب، زمین مذکور به شــرکت 
تعاونی کارکنان منطقه آزاد قشــم واگذار شده است که 

این امر رانتی بزرگ محسوب می شود.
زمین باید به مزایده گذاشته شود

وی افزود: اگر این ملک به مزایده گذاشته می شد، افرادی 
مانند من می توانستیم با قیمتی بالا آن را خریداری کنیم 

و این امر باعث ضایع شدن حقوق دولت نیز شده است.
رییس صنف نانوایان شهرداری قشم ادامه داد: من در تلاش 
برای خریداری ملک، تا مدتی درگیر مسائل بروکراسی بودم 
که پس از مدتی با دستور تخلیه از سوی شورای حل اختلاف 
مواجه شدم. وی اظهار کرد: پس از مراجعه به دادستان قشم، 
دادســتان از تعاونی منطقه آزاد درخواســت اسناد و مدارک 

واگذاری و نحوه واگذاری را کرده است.
علینژاد افــزود: پس از مدت ها ســرگردانی، بالاخره در 
مهرماه سال جاری از طریق سامانه سازمان بازرسی کل 

کشور شکایت کردم.
پیشنهاد ابطال سند صادر شده است

وی ادامه داد: در نهایت در تاریخ ۲0 آذرماه از ســازمان 
بازرســی با من تماس گرفته و اظهار شــد که پیشنهاد 
ابطال سند و اعمال ماده 10 صادر شده و در صورتی که 

اعمال نشود، اقدام قضایی صورت خواهد گرفت.
این سرمایه گذار تاکید کرد: مسئول امور ایثارگران سازمان 
منطقه آزاد قشم نیز به بنده اظهار کرد که پیشنهاد ابطال 
سند دریافت و مقرر شده است که سند ابطال و زمین به 

مزایده گذاشته شود.
وی افزود: من نتیجه سازمان بازرسی را به دادستان قشم 

اعلام کردم و ایشان فرصتی 10 روزه را تعیین کردند.
علینژاد ادامه داد: هنوز به یک هفته نرسیده بود که برای 
خلع ید ملک از سوی تعاونی کارکنان اقدام شد که ما از 

انجام آن جلوگیری کردیم.
وی گفــت: روز شــنبه هفته گذشته)ششــم دیماه( نامه 
دادســتان قشــم را مبنی بر اعلام آخریــن گزارش به 

دادستانی قشم، تحویل سازمان بازرسی هرمزگان دادم.
این نانوای قدیمی قشم افزود: روز دوشنبه )هشتم دیماه( 
به ملاقات حضوری بازرسی کل هرمزگان رفتم که پس 
از انجام بررســی ها تاکید کردند که پیشنهاد ابطال سند 
صادر شــده اما نمی توان آن را به شما ابلاغ کنیم و فقط 

به سازمان منطقه آزاد قشم ابلاغ کرده ایم.
وی ادامه داد: روز سه شنبه به دیدار دادستان قشم رفتم 
و از وی درخواســت کردم که برای اعلام نظر بازرســی 

هرمزگان پیگیری های لازم انجام شود.
علینژاد تصریح کرد: روز چهارشنبه در حالی که قصد پیگیری 
آن را از دادســتان داشتم، متوجه شــدم که شرکت تعاونی 
منطقه آزاد قشم، ســحرگاه با ورود به مغازه نانوایی، شیشه 
ها را شکسته، درب ها را بریده و همه وسایل را ضبط کرده 
است. وی خاطرنشان کرد: ما از مسئولان تقاضا داریم که مر 

قانون اجرا شود و هیچ تقاضای زیاده خواهی نداریم.
علینژاد خاطرنشــان کرد: درخواست 100 متر زمین پس 
از 11 ســال کار در این شــهر، درخواستی غیر معقولانه 
نیست و در این راه مفاد مختلف قانونی نیز وجود دارد که 
اولویت را برای ما قائل اســت که می خواهیم از ظرفیت 

آن استفاده کنیم.
حکمی به من ابلاغ نشده است

مشاور جدید مدیرعامل در امور خانواده شهدا و ایثارگران 
گفت: درباره ابطال سند زمین مذکور تا کنون به صورت 
کتبی به بنده ابلاغ نشده و فقط به صورت شفاهی از آن 
اطلاع یافته ام. فرزاد میراب زاده افزود: بر اساس شنیده ها 

نمی توانم نظر قاطعی اعلام کنم.
با مالک زمین تماس بگیرید

مدیر حقوقی و قراردادهای ســازمان منطقه آزاد قشم نیز 
در این باره بدون پاسخ به سوالات خبرنگار گفت: درباره 
این موضوع باید به مدیرعامل شــرکت تعاونی کارکنان 

منطقه آزاد قشم مراجعه کنید.
محدثه رزمجو افــزود: اکنون مالــک قانونی این زمین 
شــرکت تعاونــی کارکنان منطقه آزاد قشــم اســت و 
مدیرعامــل آن نیز باید درباره موضوعات آن پاســخگو 

باشند.
وی در نامه ای که در آذرماه ســال جاری به دادگستری 

قشــم تقدیم کرده، آورده اســت: قوانین مورد اســتناد 
نامبرده)علینژاد( هیچگونه ارتباطی اعم از اجاره، قرارداد، 
تفاهمنامه با ســازمان و غیر آن به ملک مورد ادعا ندارد، 

زیرا ملک مذکور بخشی از سوله است.
مدیر حقوقی و قراردادهای ســازمان منطقه آزاد قشم در 
این نامه افزوده اســت: درخواست خرید ایشان و شرکت 
تعاونی کارکنان سازمان منطقه آزاد قشم، هر دو بررسی 
گردید و بــا عنایت به ماده 1۹ آییــن نامه معاملات در 
پرداخت های پرســنلی و ماموریت های اصلی ســازمان 
منطقه آزاد قشــم، پرداخــت بدهی کارمنــدان و طلب 
آنهاســت و با عنایت به اینکه شرکت یادشده)تعاونی( از 
سازمان طلبکار بوده کل سوله به آن شرکت واگذار و سند 

هم منتقل می گردد.
وی در پایان آورده است: اگر آقای علینژاد تقاضای اجاره 
بخشــی از ملک موصوف را داشــته باید از طریق مالک 

اقدام کند.
سرقفلی در مناطق آزاد معنا ندارد

مدیرعامل شــرکت تعاونی کارکنان منطقه آزاد قشم به 
خبرنگار گفــت: مناطق آزاد قانون خاص خود را دارد که 
طبق آن مستاجران نمی توانند ادعای سرقفلی ملک را در 

این مناطق داشته باشند.
عبــاس رنجبر افزود: ما به عنــوان مالک جدید زمین و 
سوله موســوم به برگ ســبز مذاکرات طولانی با آقای 
علینژاد داشــتیم تا با وی تعامل داشــته باشــیم اما به 
تفاهم نرســیدیم. وی ادامه داد: پس از خودداری ایشان 
از همــکاری و طرح برخی ادعاها، ما تصمیم گرفتیم این 

ملک را یکپارچه کنیم.
رنجبر سپس از ادامه مصاحبه سر باز زد.

کسی نمی تواند از قول دادستان نظر دهد
دادستان قشم نیز در این باره به خبرنگار گفت: هر کس 
از جمله آقای علینژاد می توانند مواضع خود را بیان کنند.

در نهایت به نظر می رســد اجرای دقیق قانون ساده ترین 
راه برای حل این مشــکل اســت و از این رو ســازمان 
بازرســی و دادگســتری اســتان هرمزگان می توانند با 
موشکافی مدعاهای کارآفرین و سازمان منطقه آزاد قشم، 

این مهم را محقق کنند.

شکست مجدد آمریکا در دشمنی با برجام و رای ممتنعی که انتظارش نمی رفت 

موضع بحث برانگیز دولت کاظمی
»صبح امروز« از صدای یک اعتراض می گوید؛

فریاد یک کارآفرین از بی توجهی به حقوق قانونی 
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بی تدبیری شورای رقابت، عامل اصلی گرانی 

اخیر خودرو

مفقودی
برگ ســبز یک دســتگاه تراکتور کشاورزی ۲85 تک دیفرانســیل مدل 138۹  به شماره 
موتور LFW0۹44۲W و شــماره شاسی J08۶53 مربوط به عبداله زارعی مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
سند کمپانی خودرو وانت مزدا دو کابین مدل 1383 به شماره پلاک 3۶ ایران ۷3۹ ی 11  
به شــماره موتور 4۶5۲38 و شماره شاسی 83NDPE00۲۶3 به نام حسین انصاری مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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هشتگ آری به موزه های مجازی!

پهلوان محمدرضا 
رئیس گروه موزه هــای اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 

دستی خراسان رضوی

توســعه فناوری و تغییــرات صورت گرفته در جهان باعث تغییر رفتار و کارکردها شــده 
است، بسیاری از مشــاغل و فعالیت ها از جمله موزه و موزه داری را تحت تأثیر قرار داده 

و ضرورت توســعه موزه های مجازی را دوچندان کرده است.
تصور عموم مردم از موزه این اســت که آثار تاریخی را داخل ویترین به نظاره بنشینند، یعنی 
محــور بازدید، همین آثار به نمایش درآمده در موزه هســتند که به این موزه ها شــی ء محور 
می گویند، این اشــیا یــا در مخازن وجود دارند که در اثر کاوش های علمی باستان شناســی 

به دست آمده اند، اهدا شده اند و یا از قاچاقچیان اموال فرهنگی ضبط  و توقیف شده اند.
موزه ها به لحاظ آنچه به نمایش می گذارند،  به چند نوع تقســیم می شــوند، موزه های تاریخ 
و باستان شناســی که از  آن ها به عنوان موزه های مادر و ملی نیز یاد می کنند، سایت موزه ها،  
نمایش دهنده آثار غیرمنقول یا یک بخشــی از معماری تاریخی و به جای مانده هســتند که 
امکان انتقال آن به جایی دیگر میســر نیست، موزه های مردم شناسی ساخته  و پرداخته آیین و 
آداب  و رسوم و مشاغل و پیشه های قدیمی هستند، کاخ موزه ها، بیانگر وضعیت و نحوه زندگی 
صاحبشان هســتند، موزه های هنری، انواع هنرهای تزیینی و تجسمی که از زیبایی شناسی 
بالایی برخوردار هســتند را به نمایش درمی آورنــد، موزه های علوم و تاریخ طبیعی، محلی و 
منطقه ای، موزه های سیار، پارک موزه ها، موزه های نظامی و خانه موزه ها همگی یک نمایش 
مشــترک و آن هم محور قرار داشتن آثار منقول و غیرمنقول است و علاقه مندان حتماً باید از 
نزدیــک بروند و بازدید کنند که قطعاً،  از نزدیک مشــاهده کردن آثار موزه،  جذابیت خاص 

خو دش را دارد و به چرخه اقتصاد گردشگری هم کمک می کند.
حال که ویروس منحوس کرونا، برای بازدید حضوری، محدودیت ایجاد کرده و چه بسا که 
در آینده، محدودیت های دیگری هم پیش بیاید، چه باید کرد؟ باید موزه ها را تعطیل کرد؟
در بعضی از کشــورهای دنیا، ســعی شده که موزه ها از اشــیا محوری خارج  و به سمت 
محتــوی محوری پیش بروند و در حقیقت برآینــد میراث فرهنگی ملموس و ناملموس یا 

منقول و غیرمنقول و حتی آینده را در دســتور کار خود قرار داده اند.
شــاید این فضای ایجادشده را بتوان شــبیه یک استودیوی پیشــرفته عکاسی دانست، 
ولی واقعیت امر این اســت که در این نوع موزه ها محتوی را بر محور،  ارجح دانســتند 
و بی دلیل نیســت که از سال گذشته ایکوم شــورای جهانی موزه ها،  تعریف جدیدی از 
موزه ها را به شور گذاشته است. باید و نبایدهای زیادی را می شود حدس زد، صرفاً وجود 
یک ســایت و پورتال اینترنتی نخواهد توانســت کمک زیادی به حضور مجازی موزه ها 

داشته باشــد و به مرور زمان،  ارتباط موزه با مخاطبان کاهش می یابد.
هم اکنــون که ویروس کرونا منجر به  تغییر ســبک  زندگی شــده و بســیاری از داد و 
ســتدهای مردم به صورت غیرحضوری انجام می گیرد، ضــرورت دارد که موزه ها نیز از 
غافله عقب نمانند و جایی برای خودشــان در شبکه های اجتماعی و مجازی پیدا کنند  و 
یا ســهم خودشان را از این فرصت مهیا شده بگیرند، با علاقه مندان  ارتباط داشته باشند 

و برای حفظ آن تلاش کنند.
در غیر این صورت و مرور زمان، ارتباط خودشان را با مخاطبان از دست  داده و از میزان 

علاقه مندی آن ها کاســته شده و به انزوا خواهند رفت.
بنابراین ضرورت حضوری شایســته، بایســته و با زبان و بیان هنر و زیباشناســی هنری 

برای تمام موزه ها در شــبکه های اجتماعی و فضای مجازی وجود دارد.
امروز بیشــتر افراد جامعه یک موبایل هوشــمند در اختیار دارند کــه علاوه بر گذراندن 
اوقات، دیگر نیازهایشــان را بــرآورده می کنند، موزه ها هم باید تــلاش کنند که از این 
فرصت،  به خوبی بهره گیرند و علاوه بر حفظ رســالت موزه ای خود،  زمانی از سبد وقت 
مردم را به تماشــای موزه ها و آثار به نمایش درآمده اختصاص بدهند و به یک ســایت و 
پورتال اینترنتی اکتفا نکنند و در تمام شــبکه های اجتماعی و مجازی و پیام رســان های 

باشند. داشته  مختلف حضور 

  
یک کوچولو خوش شانسی

جواد لگزیان
»بابا می خواهد بادکنک درســت کند. برای همین دوتایی می رویم بیرون و یک عالمه هوای 
تازه می خوریم. اگر ما هم یک حیوان خانگی داشــتیم مــن هم بدم نمی آمد بیرون بروم اما 
چنین چیزی امکان ندارد چون دلیا به حیوان ها حساســیت دارد )فکر کنم من هم هم به دلیا 
حساســیت دارم(. « من، درک و نورمن می خواهیم در مسابقه بزرگ مجله موسیقی شرکت 
کنیم و قرار است سخت تمرین کنیم. ما یک عالمه وقت داریم و برای همین نگران نیستیم...
»یک کوچولو خوش  شانســی« جلد هفتم مجموعه تام گیتس اثر لیز پیشون با ترجمه آتوسا 

صالحی توسط نشر افق در ۲۷۲ صفحه و با قیمت 18000تومان راهی بازار شده است.

  
راهکارهای توسعه صنعت ابریشم تربت 

حیدریه بررسی شد 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی تربت حیدریه از برگزاری نشست 
بررســی راهکارهای رونق صنعت ابریشــم تربت حیدریه با همکاری  معاونت صنایع دستی 

خراسان رضوی و استان گلستان و  اداره نوغان و شرکت تعاونی بایگ و بسک خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی علی محمدی روز گذشته با بیان این مطلب افزود: 
باهدف اســتفاده از تجربیات سایر اســتان های مرتبط با صنعت ابریشم و در راستای نوآوری 
و بهینه ســازی صنایع دستی ابریشمی و تکمیل زنجیره تولید تا مصرف ابریشم، این نشست 
مشترک برگزار و درباره راهکارهای مرتبط تصمیم گیری شد. او ادامه داد: بخش بایگ تربت 
حیدریه با تولید حدود80 درصد ابریشم کشور به پایتخت ابریشم کشور معروف است و یکی از 
اهداف اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی توجه به فراوری های بعد از تولید نخ 
است تا سود اصلی ابریشم که نصیب مردم منطقه شود. محمدی با یبان این که محصولات 
صنایع دســتی سوغات حاصله از ابریشم اســت، یادآور شد: شهر بایگ و روستای بسک  به 
عنوان  نخســتین شهر و روستای استان در رشته ابریشم کشی ثبت ملی شده اند. شهرستان 
تربت حیدریه در فاصله حدود 140 کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد و 
دارای 350 جاذبه گردشگری است و 5۲ اثر تاریخی در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.

یادداشتدر شهر 

کافه کتاب

خبر

والدینی که از هم جدا می شوند چطور باید با فرزند خود رفتار کنند؟

یاد بگیرید تا درست رفتار کنید! 

قاضی زاده هاشمی خبر داد؛

تلاش برای بازگشایی اماکن مقدس

سارا ایزدخواه 
طلاق که اتفاق می افتد چند جنبه دارد و می تواند آسیب  های 
گوناگونی را در ابعاد مختلف به خانواده، زن، مرد و فرزندان 
وارد کند. در این بین فرزندان یک خانواده، بیشترین آسیب 
را طی طلاق متحمل می شــوند، بــه طوری که گاهی در 
دوره ای از زندگی خود دچار بحران می شــوند و گاهی هم 
میزان این بحران های پیش رو آنچنان افزایش می یابد که 
فرد نمی تواند آن را حل کرده و درنتیجه با مشکلات زیادی 

روبه رو می شود.   
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« در طی طلاق فرزندان 
پناهگاه اصلی خود را از دســت می دهند و به نوعی حالتی 
از بی خانمانی برایشــان رقم زده می شود. در این بین فرد 
به نــاگاه با محیطی جدید روبه رو می شــود گاهی محیط 
جدید همراه با افراد جدید چون ناپدری یا نامادری اســت؛ 
بنابراین فرد به نوعی با بحران روبه رو می شود. اگر چه که 
طلاق امری مذموم و آخرین راه حل زوجین برای رهایی از 
مشکلات زناشویی است، اما گاهی نیاز است تا آموزش های 
لازم بــرای بعــد از طلاق به افراد به ویــژه فرزندان یک 
خانواده ارائه شــود تا بتوانند خود را در موقعیت جدید وفق 

دهند و میزان آسیب های وارده را به حداقل برسانند.
 درواقع فرزندان طلاق مستعد آسیب های روانشناختی مانند 

گوشــه گیری، اضطراب، افســردگی، مشــکلات اجتماعی، 
مشــکلات مربوط به توجه و افکار و رفتارهای خشونت آمیز  
هســتند. آن ها ســطوح پایین تر خودکارآمدی، عزت نفس 
و حمایــت اجتماعی را دارند، همچنیــن در زمان مواجهه با 
مشکلات از راهبردهای حل مسئله نامناسبی استفاده می کنند.

نکته اینجاســت که فرزندان در ســنین پایین تر نسبت به 
نوجوانان ســخت تر می توانند با طلاق کنــار آیند؛ چراکه 
می دانند اتفاقی برای والدین افتاده اســت، اما قدرت کافی 
برای درک و کنترل این مســئله را ندارند. به همین دلیل 
توانایی حل مســأله و آمــوزش راهکارهایی که از طریق 
آن فرزندان طلاق بتوانند با این وضعیت کنار آیند بســیار 
اهمیــت دارد، اما چه راهکارهایــی در این زمینه می تواند 

راهگشا باشد؟
نخســتین عاملی که باید در این زمینه به آن توجه داشت 
از بین بردن برچســب زدن به کودک اســت. درواقع باید 
زیرساخت های فرهنگی لازم در یک جامعه فراهم شود تا 
از این طریق فرزند طلاق بودن یک عیب محسوب نشود 
و کودک فشــار زیادی به دلیل فرزند طلاق بودن متحمل 
نشــود. حضور کودک در مدرسه امتیازی برای او محسوب 
می شــود؛ چراکه از طریق مشاور و آموزش های لازمی که 
مدرسه می تواند برای این کودکان در نظر بگیرد تا حدودی 

از فشــارهایی که متحمل می شــود، بکاهد و ترس او از 
برچسب خوردن نیز تا حدودی رفع شود. 

اما آنچه که بسیار اهمیت دارد اقداماتی است که باید والدین 
پیش از اعلام تصمیم جدایی خود به فرزندان انجام دهند: 
اولین نکته انتخاب لحظه ای مناسب برای اعلام این خبر به 
کودکان است و دادن زمان کافی به آن ها تا کودکان بتوانند 
زمان لازم برای نشان دادن واکنش به این موضوع داشته 
باشند. همچنین فرصت کافی برای مطرح کردن سؤالات 
موجود در ذهنشــان داشته باشند و به این پرسش ها پاسخ 

درستی داده شود. 
نکته مهم دیگر این اســت که به کودکان تفهیم شود که 
هیچ نقشی در جدایی والدین خود نداشته اند و والدین آن ها 
در هر زمانی آن ها را دوســت خواهند داشت، اما نکته مهم 
دیگــری که در این زمینه باید مــورد توجه والدین پس از 
جدایی باشد پرهیز از بدگویی از همسر سابق خود در حضور 
کودک است. متأسفانه هنوز این موضوع در میان زوجینی 
که از هم جدا می شوند، جا نیفتاده است. درواقع زوجین باید 
بیاموزند زمانی که طلاق را به عنوان آخرین راه حل زندگی 
خود انتخاب کرده انــد پس از نفرت، بدگویی، دروغ پراکنی 
نســبت به همسر سابق خود و ... بپرهیزند. این کار نه تنها 
آرامش آن هــا را پس از طلاق فراهم می کند، بلکه از وارد 

شدن فشار روانی بر کودک جلوگیری خواهد کرد. 
باید بدانیم که کودک پس از طلاق هم، به پدر و مادر خود 
وابسته است پس مطمئنا با بدگویی هایی که می شنود تنها 
عصبی و غمگین می گردد. درواقع برخی زوجین با این کار 
تلاش می کنند، کودک را به کناره گیری از والد دیگر و عدم 
اعتماد به او سوق دهند. باید توجه داشت که کودکان در هر 
سنی لازم است، فرصت هایی برای صرف وقت با هر یک 
از اولیای خــود و تماس های تلفنی مرتب، به منظور حفظ 
رابطه با والدی که دور از آن ها زندگی می کند، داشته باشند. 
همچنین در صورت ازدواج مجدد والدی که حضانت کودک 
را بر عهده دارد، لازم اســت کودک از صمیمیت و نزدیکی 
فیزیکی و عاطفی با هر یک از پدر و مادر خود، جدا از همسر 

جدیدش بهره مند شود. 
یکی از اقدامات مناسبی که والدین باید پس از طلاق به آن 
توجه داشته باشند استفاده از نظرات یک مشاور متخصص 
در زمینه برخورد مناسب با فرزندشان است. پدر یا مادر باید 
هر کدام به درســتی بیاموزند که در مقابل فرزنداشان صبر 
کافی و رفتاری سنجیده داشــته باشند. بسیاری از والدین 
پس از جدایی خود دچار مشکلات روحی و روانی می شوند؛ 
درنتیجه مراجعه به مشــاور می تواند تا حدود زیادی آن ها 

برای زندگی پس از طلاق آماده کند.  

نایــب رییس مجلس و عضو ســتاد ملی مقابله با کرونــا از آغاز رایزنی ها برای 
بازبینی پروتکل های بهداشتی زیارت اماکن مقدسه خبر داد.

به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در 
جلســه ســتاد ملی مقابله با کرونا اظهار کرد: در جلسه امروز عرض کردم ما به 
ماه های زیارتی نزدیک می شــویم و مدت هاســت مردم شریف و متدین توفیق 
زیــارت مراکز زیارتی را ندارند. ما چهار مرکــز زیارتی داریم؛ حرم پاک و مطهر 
امام رضا)ع(، حرم حضرت معصومه )س(، حرم احمد بن موســی و حرم حضرت 
عبدالعظیم حســنی؛ این  مراکز مقدسه زیارتی هم زیرساخت های خوبی دارند و 

هم مدیریت خوبی دارند.
وی افزود: ما الان مواد ضدعفونی داریم که می شــود در هوا پخش کرد، بدون 
اینکه به چشــم، مخاط، بینی و پوست آسیب برســاند و حتی قابل قرقره کردن 
است و خطری برای انســان ندارد و ویروس کش است، علاوه بر این چون این 
اماکن مقدســه خدام زیادی دارند هر یک ســاعت، دو ساعت می توانند سطوح 

را ضدعفونی کنند.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه در فصل سرد 
ســال هستیم، مردم به دلیل برودت هوا نمی توانند اعمال زیارت را انجام دهند؛ 

بنابراین باید شــرایطی را فراهم کنیم که مردم بیشتر به زیارت بروند.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا تصریح کرد: آقــای مروی تولیت محترم اعتاب 
قبلا با من صحبت کرده بود و هم در جلســه آقای منتظری دادستان کل کشور 
هــم ذکر کرد که آقای مــروی اعلام آمادگی کردند هر کاری لازم باشــد که 
شــرایط بهتری برای زائران امام رضا فراهم شود، ما شرایط را فراهم می کنیم. 
بر همین اســاس دکتر رحمانی فضلی به عنوان فرمانده قرارگاه عملیاتی ســتاد 
ملی مقابله با کرونا مامور شد مذاکراتی را شروع کنند و دوباره در زمینه پروتکل 
های بهداشــتی زیارت اماکن مقدســه بازبینی صورت بگیرد تا در ایام ماه های 
رجب، شــعبان و رمضان یک گشــایش بیشــتری برای دسترسی زیارت اعتاب 

مقدسه داشته باشیم.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا در ادامه بحث با اشــاره به اینکه به دانش فنی 
تولید واکسن دست پیدا کردیم تصریح کرد: اولا در افکار عمومی باید از واکسن 
داخلی حمایت شــود، زیرا در پیرامون واکســن خارجی هنوز ســئوالاتی مطرح 
هســت که باید پاسخ داده شود، ولی در هر صورت باید از واکسن داخلی حمایت 
شود. باید از ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره( حمایت شود. گذراندن فازهای 
مطالعاتی یک بحث اســت ولی بحث دیگر این اســت کــه اینجا اگر داروی ما 
دودوزی باشــد که بیش از 1۶0 میلیون دوز نیاز داریم، حالا اگر سه دوزی باشد 
بیشــتر از اینها نیاز هست، بنابراین برای تولید انبوه آن به زیرساخت های جدی 

نیاز داریم.
وی با تاکید بر اینکه بعد از تســت هایی که صورت می گیرد خط تولید صنعتی 
باید ایجاد شــود که بتوانیم تولید انبوه داشته باشــیم تصریح کرد: برای اینکه 
بشود تولید انبوه را داشته باشیم لازم هست از ستاد اجرایی فرمان امام خمینی 
)ره( حمایت شــود تا بتوانند در زمینه تولید انبوه اقــدام کنند؛ زیرا اگر نتوانیم 
تولید انبوه داشــته باشیم و فقط ماهی ۲ -3 میلیون دوز داشته باشیم، 15 ماه 
واکسیناســیون طول می کشــد و باعث می شود که کلا از دوره واکسیناسیون 
عبور کنیم. زیرا اثر این واکســن ها احتمالا یک ســاله اســت و ســالی یک 
بار مردم باید واکســینه شــوند و این واکسیناســیون احتمالًا چندین سال باید 
مداومت داشــته باشد، به همین دلیل حرف یک روز دو روز نیست و لازم است 

سایر خطوط فعال شوند.
وی خاطر نشــان کرد: از ســوی دیگر با تولید انبوه می توانیم واکسن ایرانی را 
به کشــورهای منطقه صادر کنیم تا از طریق فروش آن عایدات اقتصادی زیادی 
برای کشور حاصل شود و این عایدات را در حوزه بهداشت و درمان صرف کرد.
قاضی زاده هاشــمی تصریح کرد: در جلســه گفته شد ما ســه کار را داریم به 

صــورت همزمان انجام می دهیم؛ اول اینکه به خط تولید ســتاد اجرایی فرمان 
امام خمینی کمک کنیم و بعد به انســتیتو رازی کمک جدی تر خواهد شــد که 
تولید انبوه داشــته باشند و هم اینکه انســتیتو پاستور با یک کشور خارجی در 
حال تشــکیل یک کنسرسیومی هســت که فاز مطالعات 3 آنها در ایران انجام 
شــود و بعد ما با توجه به اینکه زیرساخت تولید انبوه واکسن در انیسیتو پاستور 
را داریم بتوانیم با ورود دانش فنی به آنجا و تســت مرحله سوم، تست انسانی 
را انجام بدهیم و واکســن را به صورت مشــترک در انستیتو پاستور تولید کنیم 
و به روند تولید واکســن ســرعت بدهیم ولی متاســفانه همه اینها بعد از عید 

نوروز می رسد.
عضو ســتاد مقابله با کرونا ادامه داد: متاســفانه عدم باور به تولید واکسن داخلی 

کار ما را 4-5 ماه عقب انداخته  است.
قاضی زاده هاشمی با بیان اینکه امروز گزارشی از روند فعالیت های طرح شهید 
ســلیمانی در ستاد ملی مقابله با کرونا ارائه شد، تصریح کرد: گزارش امروز نشان 
می داد حضور بسیج در عرصه مقابله با بیماری کووید 1۹ به خصوص در بخش 

حمایتی و معیشتی پررنگ و موثر بود.
وی افزود: در این طرح از کســانی که به خاطر قرنطینه شــدن، از کار افتاده 
بودند و نیاز داشــتند کمک دریافت کنند، توسط بسیجیان عزیز مورد حمایت 
قــرار گرفته بودند که خیلی کار فوق العادده ای بود و لازم اســت از بســیج 

شود. جدی  تشکر 
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه در جلســه امروز گزارشی داده شد 
که اســتان مازندران تا حدودی وارد وضعیت قرمز شــده است، اظهار داشت: در 
جلســه امروز پیشــنهاد دادم با توجه به اینکه در طرح شهید سلیمانی محله ای 
موضوعات را بررسی می کنیم باید یک تیم واکنش سریع  وجود داشته باشد که 
وقتی یک جایی وضعیتش از حالت عادی خارج می شــود به سرعت آنجا حاضر 
شــوند و به تیم محلی کمک کند که گفتند تمهید مقدماتی صورت گرفته است 
و ناظرانی هســتند که از اســتان های مختلف یک معین همراه خود ببرند که به 

نظرم این کار هم کافی نیست.
قاضی زاده هاشــمی ادامه داد: باید کشور به ۹-10 قطب تقسیم شود و تیم 
های مســتقری از هلال احمر و وزارت بهداشــت وجود داشته باشد که اگر 
مثلا مازنداران در حال وارد شــدن به وضعیت قرمز باشد، همه به آنجا بروند 
و محکــم تر با شــوارع کوچک خدمات رســانی کنند و بتوانند حجم تســت 
گیــری را افزایش دهنــد و از هر فردی که چه علامت دارد یا ندارد تســت 
بدهــد و به این صورت از تمام مردم منطقه تســت بگیرند، مگرنه باز دوباره 
مازنداران کانونی برای گســترش کل کشــور می شود که قرار شد کار جدی 

انجام شود. تری در این حوزه 

فیلم هایی که روی کاغذ مانده اند؛

فیلم نامه های آماده ساخت چشم انتظار سرمایه گذار
در حالی که به جز تعدادی 
آثار  از  شــمار  انگشت 
قابــل تامل، مخاطب 
پســند، تاثیرگــذار و 
ارزشمند، بیشتر تولیدات 
این روزهای سینما حرفی 
برای گفتن ندارند، بسیاری 
مجــال  کارگردانــان  از 
ساخت آثاری تامل  برانگیز 
که فیلم نامه های آن ها به 
نگارش هــم درآمده اند را 
نیافته  اند. فیلم نامه هایی چون: »ثارا...« مجتبی 
فرآورده با موضوع قیام امام حســین)ع(، »در 
این مکان آشــغال نریزید« محســن قرایی با 
مضمون محیط زیست، »صلیب زرد« داریوش 
فرهنگ با موضوع دفاع مقدس، »سال کبیسه« 
سامان سالور با مضمونی اجتماعی، »الموت« 
محمدعلی نجفی درباره ماجرای قلعه الموت، 
»مرداب« کامــران قدکچیان با محوریت درام 
اجتماعی، »کرگدن« مجیــد جوانمرد در ژانر 
حادثه ای، »آشیخ« احمد کاوری درباره عملیات 
کربلای 5 و شهدای غواص، »مرگ در برلین« 
حبیب ا... بهمنی با مضمون مجروحان شیمیایی 
سردشت، »زنبورهای بی  کندو« آرش معیریان 
درباره موســیقی و نســل جوان، »امیرعلی و 
بچه جن« حســین قناعت در ژانــر کودک، 
»کوری« رضا دادویــی با مضمون اجتماعی، 
»آبان مــاه، میانه پاییز« پوریــا آذربایجانی با 
مضمونی عاشــقانه، »وقتی پروانه ها به خدا 
می اندیشــند« مســعود آب پرور با موضوعی 
شــاعرانه و اجتماعی، »شمال؛ جنوب« سعید 
سهیلی با موضوعی خانوادگی، »پرنده« جلال 
فاطمی درباره ســهراب ســپهری  و.... در این 
نوشتار به ۶ کارگردان و فیلم نامه ای پرداخته ایم 
که با وجود داشــتن پروانه ساخت و پشت سر 
گذاشــتن مرحله پیش تولید به سبب حمایت 
نکردن تهیه کنندگان و سرمایه گذاران بخش 
دولتی یا خصوصی و برخورداری از موضوعات 
و دســتمایه های متنوع که جای خالی شان در 
تولیدات ســینمای ایران به چشم می خورد، بر 
کاغذ مانده و این فرصت را نیافته اند که در کادر 
دوربین  ها ثبت و ضبط شوند. البته در این میان 
با درگذشــت زنده یادان یدا... صمدی و خسرو 
سینایی به نظر می رسد، سازمان سینمایی باید 
پیگیر تبدیل فیلمنامه های آنان برای ســاخت 

باشد.
  کورش کبیر

کارگردان فیلم های »جاده های ســرد«، »شیر 
سنگی« و »ایران برگر« برای ساخت فیلمش 
همچنان منتظر ســرمایه گذار اســت. آخرین 
روزهای ســال ۹۲ با ســاخت پروژه سینمایی 
»کورش کبیر« به کارگردانی مســعود جعفری 
جوزانــی و تهیه کنندگی زنده یــاد علی معلم 
موافقت شد و معلم اعلام کرد این پروژه سال 
۹3 وارد مرحله جذب ســرمایه  گذاری و پیش 
 تولید خواهد شــد. جوزانی فیلم نامه »کورش 
کبیر« را با اســتناد به منابع تاریخی و مشاوره 
بــا مورخان نوشــت و در مراجع ذیصلاح ثبت 
کرد. وی اســفند ۹4 اظهار کرد که فیلم اواخر 
خرداد ۹5 با حضور یک بازیگر ایرانی در نقش 
»کورش« کلیــد می خورد و با شــرکت  های 
آمریکایــی برای بخش جلوه هــای ویژه فیلم 
مذاکراتی داشته است. جوزانی در رونمایی کتاب 
فیلم نامه »کورش کبیر« بیان کرد: قرار بود این 
فیلم را با علی معلم بســازیم که نشد. یکسری 
سرمایه  گذاران قصد همکاری در این پروژه را 
دارند و تمام لوکیشــن های فیلم در ایران است 
اما مراحل فنی در بزرگترین استودیوهای جهان 
انجام خواهد شد و قرار است بازیگران بین المللی 
هم در این فیلم حضور داشته باشند. این فیلم 
به دوران تولد کورش تا رسیدن به امپراتوری و 
مرگ او می پردازد. جوزانی ۲۹ فروردین ۹5 در 
برنامه »خندوانه« تصریح کرد: در حال حاضر در 
پی سرمایه  گذار برای ساخت این فیلم است و 
اگر منابع مالی فیلم تامین نشود، »کورش کبیر« 

را با سرمایه های مردمی خواهد ساخت .
  مشدی عباد

زنــده یاد یــدا... صمــدی خالــق فیلم های 
آن  و »پــدر  »اتوبوس«،»معجــزه خنــده« 
دیگری« نیز مانند دیگر کارگردان هایی که در 
بخش خصوصی و مستقل کار می کنند، برای 
جذب ســرمایه ساخت فیلم »مشدی عباد« به 
در بســته خورد. با وجود این که پروانه ساخت 
این فیلم نامه صادر شــد امــا صمدی تا زمان 
حیاتش در پی جذب ســرمایه بود. ساخت این 
فیلم به حالــت تعلیق درآمدو در صورت تأمین 
بودجه قرار بود وارد مرحله پیش تولید شــود. 
پــس از صدور پروانه ســاخت کارگردان برای 
ایفای نقش نخســت در این کمدی موزیکال 
که قراربود به زبان آذری ســاخته شود با اکبر 
عبدی پشت میز مذاکره نشست و حضور وی 
به عنوان بازیگر اصلی، سعید کریمی به عنوان 
برنامه ریز و مشاور کارگردان و سعید ملکان به 
عنوان مجری طرح قطعی شد و صمدی با چند 

آهنگساز نیز مذاکره کرده بود. داستان »مشدی 
عباد« درباره پیرمردی ۶0 ساله متمول است که 
در شهری کوچک حجره دار است و در مقابل 
»رستم بیگ« تاجری ورشکسته است که تمام 
زندگی خود را در قمار از دســت داده و حتی به 
»مشدی عباد« نیز بدهکار است. »رستم بیگ« 
دختر جوانی دارد که »مشدی عباد« خواستگار 
سرســخت اوست و یکی از شرط های »رستم 
بیگ« برای ازدواج »مشدی عباد« با دخترش 
بخشیدن تمام بدهی هایی است که به وی دارد.

  قطار زمستانی

زنده یاد خسرو سینایی کارگردان فیلم »عروس 
آتش« سال ها قصد داشت فیلم مورد علاقه اش 
را بسازد ولی برای تامین بودجه آن منتظر بودجه 
فارابی برای گرم کردن موتور »قطار زمستانی« 
بود. وی چند سال پیش فیلم »جزیره رنگین« 
را ساخت که در گروه سینمایی »هنر و تجربه« 
روی پرده رفت. ســینایی بیش از 10 بار برای 
گرفتن بودجه به بنیاد فارابی و نهادهای مختلف 
رفت و آمد داشت ولی تا زمان حیاتش پاسخی 
نگرفت. بودجه این فیلم در مقایســه با آثاری 
که این روزها ســاخته می شود یک دهم، هم 
نمی شود. این فیلم که  قرار بود ایران دهه 13۲0 
و حضور متفقین در تهران را به تصویر بکشــد 
به صورت مشترک از ســوی ایران و لهستان 
جلوی دوربین می رفت. ســینایی برای نگارش 
فیلم نامه و بازدید محل فیلم برداری در لهستان 
مدت  ها وقت صرف کرد و حتی زنده یاد عزت 
ا... انتظامی برای ایفای نقش نخست مرد هم 
انتخاب شــد. سینایی در گفت و گویی تصریح 
کرده بود: »پس از مرگم حسرت ساخته نشدن 
ســوژه هایی را خواهم خورد که می  توانست به 
درد مردم بخورد و امکان ساخت آنها فراهم نشد 
و شرمنده انتظامی هستم که بسیار به این کار 
علاقه دارد.« فیلم »قطار زمســتانی« به خاطر 
کمبود بودجه از دســتور کار خارج شــده بود و 
سینایی تاکید داشت هر زمان مشکلات برطرف 

شود آمادگی دارد فیلم را کلید بزند.
  تنهایی پرهیاهو

ساخت فیلم »تنهایی پرهیاهو« به کارگردانی 
تهمینه میلانی  نیز هنوز به ســرانجام نرسیده 

است. 
این نخســتین پروژه میلانی در حــوزه دفاع 
مقدس است و با این که بخشی از پیش تولید 
فیلم ســال۹3 آغاز شــد. اما در همان مرحله 
متوقف ماند. قرار بود بنیاد ســینمایی فارابی از 
این پروژه حمایت کند، اما به گفته محمد نیک 
بین تهیه کننده »تنهایی پرهیاهو« تا امروز از 

حمایت خبری نشده است.
ایــن فیلم  نامــه نیازمند حمایــت نهادهای 
دولتی مانند بنیاد ســینمایی فارابی اســت و 
هنوز پاسخی دریافت نکرده و مسکوت مانده 
است. تهمینه میلانی  برای ساخت »تنهایی 
پــر هیاهو« در ژانر دفاع مقــدس به منظور 
بازبینی لوکیشــن های مختلف این فیلم دو 
بار به خرمشــهر و آبادان سفر کرد تا بخشی 
از فیلم بــرداری را در محل بازمانده از جنگ 
تحمیلی و بخش های دیگر را نیز با ســاخت 

دکور جلوی دوربین ببرد. 
»تنهایی پرهیاهو« روایتی از هشت سال دفاع 
مقدس اســت و داســتانش از زمان حال آغاز 
می  شــود و فلاش بکی به روزهای آغاز جنگ 

تحمیلی دارد. 
میلانــی این  موضــوع را که فیلــم نامه اش 
براساس کتاب »دا« نوشــته شده و این دو به 
هم شــباهت دارند. تایید نکرده و گفته است: 
»تنهایــی پرهیاهو« قصه ای عاشــقانه دارد و 
درباره دختری خیاط است که داستان آن از روز 
اول جنگ آغاز می شود. میرعلایی مدیرعامل 
پیشین بنیاد سینمایی فارابی تاکید کرده بود: به 
محض تامین بودجه، »تنهایی پرهیاهو« مقابل 

دوربین می رود.
  پله  ها نزدیک است

حمید بهمنی کارگردان عرصه دفاع مقدس که 
فیلم های ســینمایی »آن مرد آمد«، »آخرین 
نبرد«، »گلوگاه شیطان« و »گام های شیدایی« 
را در کارنامــه اش دارد، بــرای ســاخت فیلم 
ســینمایی »پله  ها نزدیک است« همچنان در 
انتظار فراهم شــدن بودجه  لازم است. وی ۹ 
تیــر ۹۲  گفت: مضمون این فیلم در خصوص 
امام رضا)ع( اســت و با توجه به این که حدود 
80 درصد از فیلم »پله ها نزدیک است« باید در 
خارج از کشــور فیلم برداری شود، تامین هزینه 

کار بسیار سختی است. 
وی تصریــح کرد: تهیــه کننــده فیلم که 
بخش خصوصی اســت در پی تامین مسائل 

مالی اســت و به محض فراهم شدن بودجه، 
مراحل پیش تولید و تولید آغاز خواهد شــد. 
بهمنی تاکید کرد: با توجــه به این که نگاه 
و نگرش حضرت امــام رضا )ع( نگاه جهان 
شــمولی بوده لــذا آن حضرت نیــز به همه 
شــیعیان دنیا و انسان های آزاده تعلق دارند و 
باید بتوانیم پس از گذشــت بیش از سه دهه 
از پیروزی انقلاب، تصویر جهانی مطلوبی از 
ایشــان به دنیا ارائه کنیم. وی افزود: نگاه به 
حضرت رضا)ع( در این فیلم؛ نگاهی جهانی 
است و درصدد هستیم از بازیگران و عوامل 
خارجی در این فیلم اســتفاده کنیم. به گفته 
بهمنــی حدود 15 درصد ایــن فیلم در حرم 
امام رضا)ع( فیلم برداری خواهد شــد و بقیه 
ســکانس ها در یکی از کشــورهای اروپایی 

جلوی دوربین خواهد رفت.
طاووس مست

در پی دیدار حجت ا... ایوبی رئیس ســازمان 
سینمایی با »اومیت یاردیم« سفیر ترکیه، مقرر 
شد مجتبی راعی »طاووس مست« را درباره 
شمس و مولانا به صورت تولید مشترک ایران 
و ترکیه کارگردانی کند اما با وجود آماده بودن 
فیلم نامه و انجام بازنویســی های مکرر، تولید 
این فیلم به سرانجام نرســید. به گفته راعی 
»طاووس مســت« داســتانی درباره فرهنگ 
مولانا اســت که به صورت مدرن و امروزی 

روایت شده است. 
پس از مدتی که وعده های مالی برای ساخت 
این فیلم تحقق نیافــت، مجتبی راعی اظهار 
کــرد: معتقد اســت اراده ای محکــم در کار 
است تا فیلم »طاووس مست« درباره زندگی 
شمس و مولانا ساخته نشود. وی اردیبهشت 
۹5 گفت: ســاخت فیلم »طاووس مست« با 
محوریت زندگی مولانا بــه دلیل نبود بودجه 
متوقف شده است، برخی نهادها برای سرمایه 
گذاری اعــلام آمادگی کردند اما بودجه کافی 

نداشتند. 
به گفته راعی سرمایه گذار ترکیه ای حاضر به 
سرمایه گذاری اســت. اما سرمایه گذار ایرانی 
برای انجام کار نداریم. این فیلم که با محوریت 
مولانا است از مزار مولانا در قونیه آغاز می شود 
به طوری که یک اســتاد دانشگاه ترکیه که 
علاقه مند به عرفان است، طبق الگوی داستان 
اصلی با شمسی که در تبریز است آشنا می شود 
که در نهایت »طاووس مســت« برســر مزار 

شمس در خوی تمام می شود.
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جانشین فرمانده انتظامی خراسان رضوی خبر داد:

قتل مسلحانه دو نفر در حوالی مشهد
جانشین فرمانده انتظامی خراسان رضوی با اشاره به قتل مسلحانه دو نفر در حوالی مشهد از 

دستگیری متهمان در کمتر از پنج ساعت خبر داد.
 به گزارش »صبح امروز« به نقل از پایگاه خبری پلیس، ابراهیم قربان زاده با اعلام این خبر 
اظهار کرد: در پی گزارش تیراندازی منجر به  مرگ دو سرنشــین خودروی سواری سمند در 

حوالی  مشهد، بلافاصله دستورات لازم برای پیگیری سریع موضوع صادر شد.
به گفته وی کارآگاهان پلیس آگاهی خراســان رضوی در ایــن ماموریت ضربتی وارد عمل 
شــدند. بررسی های اولیه آن ها نشــان می داد سرنشینان یک دســتگاه خودروی سواری به 
تعقیب خودروی ســواری ســمند پرداخته و پس از تیراندازی به سمت این خودرو با سرعت 
متواری شــده اند. درپی این تیراندازی دو سرنشین خودروی سواری بر اثر اصابت چند گلوله 
به طرز فجیعی به قتل رســیدند و کارآگاهان به سرنخ هایی دست یافتند که منجر به ردزنی 

متهمان شد.
جانشــین فرمانده انتظامی خراسان رضوی خاطرنشــان کرد: پلیس با بررسی های علمی 
دریافت متهمان با یک دســتگاه خودروی دیگر قصد فرار و خروج از اســتان خراســان 
رضــوی دارند که با اقدام هــای اطلاعاتی خودروی مذکور درحوالی شهرســتان تربت 
حیدریــه متوقف و دو متهم  اصلی و دیگر متهمان پرونده  دســتگیر شــدند. کارآگاهان 
پلیــس آگاهــی در تحقیقات بعدی پرونده نیز  چهار قبضه اســلحه ســبک و مهمات را 

کردند. مربوطه کشف 
وی با اشــاره به اینکه این عملیات در کمتر از پنج ســاعت به نتیجه رسید، افزود: تحقیقات 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان برای روشن شدن علت و انگیزه دقیق متهمان که با مقتولان 
رابطه فامیلی داشــته اند و کشف دیگر زوایای این پرونده  با دستورات تخصصی مقام قضایی 

ادامه دارد.

  
جریمه موتورسیکلت های فاقد معاینه فنی

رییس پلیس راهور ناجا از جریمه موتورسیکلت های فاقد معاینه فنی خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، سید کمال هادیانفر درباره نظارت پلیس بر معاینه 
فنی موتورســیکلت ها گفت: موضوع معاینه فنی موتورســیکلت جدی است و در 1۲8 مرکز 
معاینه فنی که 14 مرکز آن در تهران برای ماشــین و موتور و مابقی در شهرســتان هاست، 

خدمات مربوطه ارائه می شود.
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا درباره اعمال قانون و جریمه موتورســیکلت های فاقد 
معاینه فنی نیز گفت: سیستم LEZ که برای  کنترل آلودگی هوا در کلانشهرها روی دوربین 
های ثبت تخلفات نصب شــده نســبت به اعمال قانون این موارد اقدام کرده و برایش فرقی 

ندارد که خودرو یا موتورسیکلت از مقابل آن رد شود.
هادیانفر با بیان اینکه موتورســیکلت های فاقد معاینه فنی هم جریمه می شوند، افزود: تاکید 
ما این اســت که مالکان موتورسیکلت ها هم برای ارتقاء و سنجش ایمنی وسیله خود و هم 

برای کاهش آلودگی هوا، معاینه فنی وسیله خود را دریافت کنند.

افتتاح کتابخانه عمومی زنده یاد فهیمه زینلی در نیشابور
با حضــور مدیــرکل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی، معاون استاندار و فرماندار نیشابور و مسئولان و 
خانواده خیران کتابخانه ساز شهرستان، کتابخانه عمومی 

خیرساز مرحومه فهیمه زینلی در نیشابور افتتاح شد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از روابط 
عمومــی اداره کل کتابخانه هــای عمومی خراســان 
رضوی؛ با حضور حجت الاســلام علی اکبر ســبزیان، 
رضوی،  خراســان  عمومی  کتابخانه هــای  مدیــرکل 
علیرضــا قامتــی، فرماندار و مســئولان شهرســتانی 
کتابخانه عمومی خیرســاز زنده یــاد فهیمه زینلی در 

شد. افتتاح  نیشابور 
مدیــرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی در 
این مراســم با اشاره به سالروز شــهادت سردار حاج 
قاسم ســلیمانی گفت: شهید سلیمانی در مکتب کتاب، 
شهید ســلیمانی شد و افتتاح هر کتابخانه نویدی برای 

است. سلیمانیها  و  سلیمانی  پرورش 
وی ادامه داد: امروز کتابخانه های عمومی مرکز رشــد 

و ترقی و پیشــرفت جامعه بویــژه کودکان و نوجوانان 
ما هســتند و در حال حاضر نیز کتابخانه زنده یاد علی 
آبادی شهرستان که چند ســال قبل به همت خانواده 
مرحوم مهندس علی آبادی احداث شــد مرکز رشــد و 

است. جامعه  بالندگی 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی ادامه 
داد: این کتابخانه در ســالروز شهادت سردار سلیمانی 
هدیه ای است به مردم شهیدپرور و فرهنگی نیشابور و 
همچنین در ســالروز تولد زنده یاد فهیمه زینلی، افتتاح 
ایــن کتابخانه به نــام این مرحومه، بــرکات و ثواب 
بهره مندی از این کتابخانه توســط مردم شهرستان در 

خانواده مرحومه زینلی جاری و ساری خواهد بود.
حجت الاســلام علی اکبر ســبزیان ادامه داد: خانواده 
مرحومــه زینلی بــرای احداث ایــن کتابخانه زحمات 
زیــادی متقبــل شــدند و امیدواریم امــروز همزمان 
با شــروع به کار ایــن کتابخانه روح فرزنــد فقید این 
خانواده نیک اندیش مهمان ســفره ســخاوت حضرت 

باشد. فاطمه زهرا)س( 
وی تاکید کــرد: این کتابخانه از امروز مرکز رشــد و 
تربیــت و پرورش و تعلیم اعضایــی خواهد بود که در 
ایران اسلامی خواهند بود. آینده شخصیت های بزرگ 
همچنیــن خواهــرزاده مرحومه فهیمــه زینلی نیز در 
این مراســم از اینکه کتابخانه ای در شــهر نیشابور با 
نــام و یاد خاله  فقید خود فعالیت خواهد داشــت ابراز 

کرد. خرسندی 
آناهیتا زنده دلان ادامــه داد: امیدوارم این کتابخانه و 
فضایی که جهت بهره منــدی علاقه مندان به کتاب و 
کتابخوانی در این مکان ایجاد خواهد شد باعث شادی 

و آرامش روح مرحومه فقید خانواده ام باشد.
شــایان ذکر اســت این کتابخانه با نیت خیر خانواده 
مرحومــه فهیمه زینلی در زمینی به مســاحت 150متر 
مربــع و زیربنای 1۲0 متر مربع و بــا هزینه 5میلیارد 
ریالی در محل پارک رضوان شهرســتان نیشابور آغاز 

به کار کرد.
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سلطانی فر

تلاش می کنیم پرسپولیس و استقلال تا پایان 
سال وارد بازار سرمایه شوند

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه شرایط بسیار خوبی از نظر ساماندهی، شفاف سازی و مستند 
سازی برای دو باشــگاه پرسپولیس و استقلال به وجود آمده، گفت: باید تلاش کنیم تا پیش از 

پایان سال سرخابی ها وارد بازار سرمایه شوند.
به نقل از وزارت ورزش و جوانان، مســعود سلطانی فر با تســلیت اولین سالروز شهادت سردار 
ســپهبد حاج قاسم ســلیمانی، موافقت هیات عالی واگذاری برای خصوصی سازی پرسپولیس و 
اســتقلال که هجدهم فروردین ماه صورت گرفت را در مجمع عمومی عادی شرکت فرهنگی 

ورزشی استقلال مورد توجه قرار داد.
وی افزود: خوشــبختانه مواردی که بلاتکلیف مانده بود از جمله صدور اسناد مالکیت دو باشگاه 
پرســپولیس و استقلال با تلاش و پیگیری بسیار انجام شد که در نهایت اسناد مالکیت های دو 

باشگاه صادر شد.
وزیر ورزش و جوانان این نکته را متذکر شــد که تلاش های ســازمان حسابرسی هم در فرآیند 

آماده شدن برای ورود به بازار سرمایه مثمر ثمر بوده که قابل تقدیر است.
وی نتایج صورت گرفته در فرآیند خصوصی ســازی دو باشگاه پایتخت را حاصل تلاش و خرد 
جمعی دانســت و افزود: انتظار دارم اعضای هیات مدیره و مدیران دو باشگاه، مراحل پایانی را با 

جدیت به سرانجام برسانند تا پیش از پایان سال، سرخابی ها وارد بازار سرمایه شوند.
سلطانی فر تصریح کرد: فرآیند خصوصی سازی این دو باشگاه در شرایطی طی شد که در طول 
چهارسال گذشته، ریالی از اعتبارات دولتی و ارزی به آن ها پرداخت نشده و از محل حق پخش 
تلویزیونی هم عایدی نداشتند و بدلیل تحریم های ناعادلانه با مشکل مواجه شده بودند؛ با این 
وجود بخش اعظمی از بدهی های این دو باشــگاه با برخورداری از دو اسپانســر معتبر در تامین 

منابع مالی خوب، پرداخت شد.
وی با بیان اینکه شــرایط بســیار خوبی از نظر ساماندهی، شفاف ســازی و مستند سازی به 
وجود آمده اظهار کرد: امروز به شــرایطی رســیدیم که این دو باشــگاه آمــاده ورود به بازار 

سرمایه هستند.

توییتی که داغ شد؛

لیورپول به طارمی نیاز دارد!

معادلات جذاب زمستانی با اسم رمز ترابی و کریمی؛

فرش قرمز پرسپولیس و استقلال برای بازگشت دو ستاره!
مجری مراسم  قرعه کشی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
و شبکه فاکس اســپورتس اعلام کرد تیم لیورپول 
برای حل مشــکل پنالتی گرفتن به مهدی طارمی 

مهاجم ایران نیاز دارد.
به گزارش »ورزش سه«، عملکرد مهدی طارمی در 
تیم پورتو مورد توجه رســانه های اروپایی و آسیایی 
قرار گرفته است. یک سایت پرتغالی نوشته است که 
مهدی طارمی و لوئیس دیاز تاکنون هرگز یک دیدار 
را به طور کامــل و ۹0 دقیقه در کنار یکدیگر برای 
پورتو به میدان نرفته اند ولی تأثیر بســیار زیادی در 

نتایج این تیم داشته اند.
این دو بازیکن باعث شــدند تــا کامبک پورتو برابر 
ویتوریا گیمارش کامل شــود. جایی که پورتو با یک 
گل از میزبان خود عقب بود و لوئیس دیاز دقیقه 3۲ 
به جای روماریو بارو به میدان آمد. طارمی گل های 
اول و دوم را به ثمر رســاند و بازی را به ۲-۲ کرد و 
دیاز نیز گل ســوم و برتری بخش تیمش را به ثمر 

رساند و پاس گل دوم را نیز به طارمی داد.
این در حالی اســت کــه لوئیز دیاز بــا ۹1۷ دقیقه 
حضور در ترکیب پورتو دهمین بازیکن پراســتفاده 
سرجیو کونسیســائو مربی پورتو است و طارمی نیز 
با ۷00 دقیقه حضور در ترکیب پورتو، ســیزدهمین 
بازیکنی است که بیشــتر از بقیه توسط مربی پورتو 
مورد استفاده قرار گرفته است. این امر باعث واکنش 
شــدید هواداران پورتو در فضای مجازی مواجه شد 

و آنها خواســتار استفاده بیشــتر از طارمی و دیاز در 
ترکیب اژدهاها شدند.

طارمی در مدت حضــورش در پورتو تاکنون موفق 
شده است ۶ گل بزند، 3 پاس گل بدهد و 3 بار برای 
تیمش پنالتی بگیرد. اتفاقــی که با واکنش مجری 
مراسم  قرعه کشی کنفدراسیون فوتبال آسیا و شبکه 

فاکس اسپورتس مواجه شد.
نتایج آنالیز سایت »Twenty3Sport« در انگلیس 
نشان داده است تیم منچستریونایتد از سال گذشته با 
وجود 101۷ برخورد در محوطه جریمه حریفان خود 
صاحب 1۹ پنالتی شــده است و تیم لیورپول باوجود 
400 برخورد بیشــتر در محوطــه جریمه تیم های 

مقابل، تنها 10 پنالتی به دست آورده است.
در همین ارتباط »روشن رای« مجری شبکه فاکس 
اســپورتس و همچنین مجری بعضی از مراسم های 
قرعه کشی کنفدراسیون فوتبال آسیا برای حل این 
مشکل لیورپول پیشنهاد داد این تیم انگلیسی مهدی 
طارمی مهاجم پورتو را کــه در گرفتن پنالتی تبحر 

دارد، جذب کند.
البته تبحر طارمی در گرفتن ضربات پنالتی، به مذاق 
رقیبان پورتو خوش نیامده و این مسئله واکنش های 
زیادی در پرتغال داشــته اســت. بعضی از هواداران 
تیم های بنفیکا و اسپورتینگ لیسبون که رقیب پورتو 
هستند، طارمی را به شیرجه زدن و فریب داور متهم 

کرده اند.

مهدی ترابی و علی کریمی دو ســتاره ای هستند 
که هــر یک به دلایلی ممکن اســت به کار خود 
در لیگ فوتبــال قطر ادامه ندهند کــه البته این 
مســئله برای مهــدی ترابی محتمل تــر از علی 

است. کریمی 
ترابی که در ابتدای این فصل بعد از مشکل زمانی 
بــرای حضور در قطر و تائید پیشــنهاد الدحیل، در 
نهایت تیم العربی را بــرای ادامه فوتبالش انتخاب 
کرد و به این تیم ســرخپوش پیوست، از بدو ورود 
به قطر و قرنطینه، با مشکل مصدومیت مواجه بود 
و همســترینگ او به طرز عجیبــی آزارش داده و 
تکرار این مســئله باعث شده که رابطه او با باشگاه 
به عنوان ســتاره ای تاثیرگــذار و تعیین کننده به 

هم بخورد.
در عین حال علی کریمی هم که از زمان حضور 
در القطر بازی های نسبتا خوبی با این تیم انجام 
داده، به نظر به دنبال تیمی بزرگتر از زردپوشــان 
قطری برای ادامه بازی اســت چــرا که اهداف 
مهــم تری برای بازی در تیــم ملی و حضور در 
اســکواد ملی برای جام جهانی ۲0۲۲ را در ذهن 
دارد و به همین ســبب ممکن است دوباره سر از 
ایران در بیاورد و پیراهن اســتقلال را برتن کند. 
البته در مورد علی کریمی شــایعات جدی وجود 
دارد که به الدحیل خواهد پیوســت اما باید منتظر 
قطعیت این شــایعه ماند که اگــر این اتفاق رخ 

دهد و کریمی از القطر بــه الدحیل چرخ بخورد، 
اســتقلالی ها باید حداقل یک نیــم فصل دیگر 
بازگشت وی به اردوی تیمشان صبر کنند.  برای 
بازیکنی که از دید آن ها، قهرمانی شان در لیگ 

می کند. قطعی  را 
مهــدی ترابی هم که جدایی اش از پرســپولیس، 
دلایل مختلفی داشت و البته بخشی از مشکلاتش 
بــه مدیریت باشــگاه نیز بازمی گشــت، به محض 
شــایعات مبنی بــر تــرک فوتبال قطــر، تماس 
پرســپولیس را متوجه خود کرده و آن ها مذاکرات 
اولیــه را برای بازگرداندن او آغــاز کرده اند. ترابی 
بازیکنــی تعیین کننده در لیــگ برتر ایران بود که 
قهرمانی فصل گذشــته، تا حد زیادی به درخشش 
او و گل ها و پــاس گل های تاثیرگذارش، مربوط 
می شــد. طبیعتا پرسپولیسی ها که بشار رسن را از 
دســت داده اند، همه کار می کنند تا او را در جمع 

خود داشته باشند.
البتــه ایــن دو بازیکن در خصوص بازگشــت به 
ایــران کوچکترین اظهارنظری نکــرده اند اما به 
هر صــورت برای احتمــالات باید جایــی را باز 
کرد؛ احتمالاتی مثل این که شــما به عنوان یک 
فوتبالیســت ممتاز، لیگ فوتبال قطــر چندان به 
دلتان ننشــیند و دوست داشــته باشید به آغوش 
هوادارانتان در تیــم پرطرفداری که عضوش بوده 

بازگردید. اید، 

خبر

توضیحات عضو شورای شهر مشهد در مورد یک فایل صوتی:

جا به جایی بازپرس شعبه 209 به مکالمه منتشر شده ربطی نداشت
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اسلامی شهر مشهد در 
مــورد فایل صوتی مکالمه اش با شــهردار که در فضای 
مجازی منتشر شده است، گفت: با این فایل منقطع شده 
به نوعی چهره آقای دادستان را مخدوش می کنند. اینکه 
من به آقای دادستان بگویم ما آقای نعمتی را برمی داریم، 
شــما هم آقای جوانبخت را بردارید صحت ندارد. من چه 
ســمتی دارم که به آقای دادســتان بگویم چه کســی را 

جابه جا کند یا نکند.
به گزارش صبــح امروز به نقل از ایســنا چند روز پیش 
بود که یک فایل صوتی از مکالمه محســن حسینی پویا، 
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
با محمدرضا کلائی، شــهردار مشهد  در فضای مجازی 
منتشر شــد. حســینی پویا در این فایل صوتی خطاب به 
شــهردار از نتایج مذاکرات خود با دادستان درمورد پرونده  
مصطفی نعمتی، شهردار ســابق مشهد صحبت می کند. 
همزمان با انتشــار این فایل صوتی بازپرس شــعبه ۲0۹ 
مشــهد یعنی همان شــعبه ای که پرونده شهردار سابق 
منطقــه ثامن و پرونده های دیگری از شــهرداری در آن 

بررسی می شده به شعبه ای دیگر  منتقل می شود.
در نتیجــه ایــن اتفاقات و با توجه به محتــوای مکالمه، 
عــده ای این دو موضوع را بــه یکدیگر ربط داده و از آن 
برداشت هایی مبنی بر تبانی بین شهرداری و دادگستری 
داشــته اند و عنوان کرده اند که دادگستری در قبال عزل 
شــهردار سابق منطقه ثامن مشهد، بازپرس شعبه ۲0۹ را 

جابه جا کرده است.
در روزهای اخیر دادستانی برای چند رسانه خاص جلسه ای 
پیرامــون این موضوع برگزار می کند و توضیحاتی را ارائه 
می دهد. به دلیل عدم حضور همه رســانه های اســتان از 
جمله ایســنا در این نشســت، برای روشن شدن موضوع 
به سراغ رئیس کمیســیون حقوقی شورای اسلامی شهر 

مشهد رفته ایم و با او گفت وگویی انجام داده ایم.
سیدمحســن حسینی پویا در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
در فایل صوتی که از بنده پخش شــده اســت، برخلاف 
آن چه که گفته می شــود به هیچ وجه مسئله تبانی وجود 
نداشــته. موضوع اصلا تبانی نیســت. متاسفانه این فایل 

صوتی تقطیع شده بود.
وی با اشــاره به اینکه »موضوع به شهردار سابق منطقه 
ثامن، آقای نعمتی مربوط می شــود«، افــزود:  بازپرس 
ایشــان را به بازپرسی احضار و قرار منع اشتغال را در کل 
شهرداری مشهد صادر کرده بود. مهندس نعمتی به قرار 
منع اشتغال در کل شهرداری مشهد، اعتراض کرد. وقتی 
به قرار اعتراض می شود به تجدید نظرخواهی می رود. در 
این فاصله که اعتراض به تجدید نظرخواهی می رود، قرار 

قطعی و قابل اجرا نیست.
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اسلامی شهر مشهد با 
بیان اینکه »متاسفانه این بازپرس که برخلاف قانون این 
قــرار را صادر کرده بود، بر اجرای این قرار قبل از تجدید 
نظرخواهی اصرار داشت«، عنوان کرد: بنده در این مرحله 
نزد آقای دادســتان رفتم و درخصوص این موضوع با او 

صحبت کردم. به ایشــان توضیح دادم که »این اتفاق در 
حال رخ دادن اســت اما این قرار تا قبل از قطعی شدن، 
قابلیت اجرا ندارد. لطفا صبر کنید تا نتیجه اعتراض بیاید 
و ببینیــم که به چه صورت اســت و بعد درخصوص این 
موضوع تصمیم بگیرید.«؛ یعنی اگر قرار قطعی شد، آقای 
نعمتی از ســمت خود برکنار شــود و اگر قرار نقض شد، 

ایشان بتواند به کار خود ادامه بدهد.
حســینی پویا با اشــاره به اینکــه »بعــد از اعتراض در 
تجدید نظرخواهی، قرار نقض شــد و درحال حاضر هیچ 
مانع و اشــکالی برای اشــتغال آقای نعمتی در شهرداری 
مشــهد وجود ندارد«، بیان کرد: در عین حال، صحبت و 
گفت وگوها در دادستانی نمی دانم انجام شد یا خیر اما قرار 

قبل از قطعی شدن به اجرا در آمد.
وی افزود: آن روز من با آقای شهردار تماسی برقرار کردم 
و نتیجــه گفت وگو میان خود و آقای دادســتان را گفتم. 
این مکالمه شــامل این جملات بــود: »من الان پیش 
آقای دادستان بودم. راجع به آقای نعمتی صحبت کردیم. 
درخصوص مداخلات این شــعبه بازپرسی در شهرداری، 
مــن تذکــرات لازم را دادم. گفتم که با این شــیوه یک 
شعبه بازپرســی نمی تواند در امور اجرایی مداخله کند.«، 

همچنین درخصوص قرار منع اشتغال نیز صحبت کردم.
شــعبه ۲۰۹ بازپرســی در جایگاه شــهردار 
نشسته بود و بر امور داخلی شهرداری دخالت 

می کرد
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
گفت: علاوه بر موضوع آقای نعمتی، موضوعات دیگر نیز 
وجود داشت و این شعبه بازپرسی مستقیما بر امور داخلی 
شهرداری دخالت می کرد و در حقیقت در جایگاه شهردار 
نشســته بود؛ به طور مثال کل منابع انســانی شهرداری 
قفل شــده و اختیار آن دست یک شــعبه بازپرسی بود. 
همچنین مطابق قانون، شــهرداری باید فرزندان خانواده 
شــهدا و ایثارگران را به کار گرفته و استخدام می کرد، اما 
شــهرداری از طرف این شعبه بازپرسی منع شده بود و ما 
شــکایت های بسیاری از بنیاد شهید، خانواده های شهدا و 
ایثارگران را داشتیم و شــهرداری نمی توانست بگوید که 

اختیار در دست آقای بازپرس است.
فایل صوتی ناظر به همین موضوع بود. بنده حرف ها را به 
صورت صریح به آقای دادســتان مطرح کردم. ان شــاء ا... 
منتطر هستیم که قرار آقای نعمتی قبل از قطعیت به اجرا در 
نیاید«. آن مسئله گذشت و قرار نیز قبل از قطعیت اجرا شد.
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
افرود: کاری که شــعبه بازپرسی انجام داده بود به اعتقاد 
من برخلاف صلاحیت ها بــوده، جنبه خلاف انتظامی و 

قابلیت رسیدگی در دادسرای انتظامی قضات را داشت.
فایل صوتی و جابه جایی بازپرس شــعبه ۲۰۹ 

ربطی به یکدیگر ندارند
وی بیــان کرد: آنچــه که بنده با آقای دادســتان مطرح 
کردم به هیچ وجه مسئله تبانی نبوده است. مسئله ایرادی 
بود که در عمــل به وجود آمده بود. آقــای بازپرس بعد 

از حدود ســه مــاه از آن فایل صوتی تغییر کرده اســت. 
بنده اساسا ارتباط این دو موضوع را باهم درک نمی کنم. 
موضوع صحبت من با آقای دادستان این نبود که ایشان 
عوض بشــود یا نشود. این کار از شأن من به عنوان یک 
معلم حقوق اجل اســت که من چنین خواسته ای از آقای 
دادســتان داشــته باشــم. این کار در صلاحیت های من 
نیســت. از شأن آقای دادســتان نیز اجل است که چنین 
چیزی را درخواست کند. من ارتباطی بین این فایل صوتی 
با تغییر بازپرس شعبه ۲0۹ نمی بینم. موضوع این ملاقات، 

موضوع جابه جایی ایشان نبوده است.
عزل شــهردار منطقه ثامن بــه دلیل پرونده 

مسجد هفت در نبود
حســینی پویا درخصوص اینکه کدام پرونــده باعث منع 
اشتغال نعمتی، شهردار سابق منطقه ثامن شده است، بیان 
کرد: برخی از موضوع مسجد هفت در چیزی نتوانستند در 
بیاورند و پرونده دیگری برای آقای نعمتی مطرح کردند. 
این پرونده مربوط به پروژه مسکن هایی است که از طرف 
شهرداری و سازمان بازآفرینی به مردم داده می شود.  در 
عین حال برای این کار که در گذشــته نیز انجام می شده 
، برای آقای نعمتی قرار منع اشــتغال قضایی صادر شد. 
این قــرار با توجه به قانون آیین دادرســی کیفری برای 
کسی مانند شهردار اصلا مناسب نبود. یکی از آزادی های 
عمومی از آقای نعمتی ســلب شد. این قرار به جای اینکه 
ایشــان را از این کار منع کند، از کل اشتغال ممنوع کرده 
بود. این مســئله لزوم حفظ آزادی های عمومی نیز تلقی 
می شد که خود آن می توانست جنبه مجرمانه داشته باشد. 
عــزل آقای نعمتی به دلیل قرار منع اشــتغال بود. در آن 
فایل صوتی به این مســئله اشاره کردم که این کار جنبه 
مجرمانه دارد و من برای این قرار اگر بخواهم شــکایت 

کیفری نیز می توانم انجام بدهم.
من در همان فایل صوتی هم گفتم، مگر ما چند مســئول 
ســالم و خدمتگزار داریم که به این شکل کار کند؟. باید از 
او حمایت کنیم و هرجا دیدیم که حق او تضییع می شود و 
مورد ظلم قرارگرفته است، در حدود قانون از او دفاع کنیم.

 حســینی پویا عنوان کــرد: بعضا مدیران منابع انســانی 
شــهرداری، برای گرفتن اجازه چندین ماه پشت در اتاق 
آقای بازپرس بودند. کســی که در حیطه منابع انســانی 
شهرداری مســئولیتی دارد، خود باید این را کار را انجام 
بدهد اما آن هــا آزادی انجام در آن محــدوده قانونی را 
نداشتند و باید از بازپرس دستور می گرفتند که به نظر من 

این کار خلاف قانون است. 
وی درخصوص پرونده شــهریار آل شــیخ، معاون سابق 
برنامه ریزی و توســعه ســرمایه انسانی شــهردار مشهد 
خاطرنشــان کرد: پرونده آقای آل شــیخ به دلیل منابع 
انســانی پیگیری می شــد. تا آن جا که من می دانم، فکر 
می کنم ایشــان روز قبل از رفتن به بازپرسی و یا همان 
روز اســتعفای خود را نوشت. همزمان که استعفای ایشان 
تایید شــد، همان بازپرســی برای او قرار منع اشتغال در 
شهرداری نیز صادر کرد. بازپرس با اینکه مطمئن بود که 

ایشان در آن سمت حضور ندارد و استعفا داده است اما باز 
هم قرار منع اشتغال در کل شهرداری برای او صادر کرد. 

قرار صادر شده مشکل حقوقی داشت.
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
درخصوص مدرک تحصیلی دو عضو شورای شهر، اظهار 
کرد: مدرک دانشگاهی که این دو عضو در آن جا تحصیل 
کرده بودنــد، معتبر نبود. بحث بر این بود که دوره ای که 
آن هــا گذراندند به لحاظ رتبه و درجه در ســطح دکتری 
نیست. پرونده در این خصوص تشکیل شد. فکر می کنم 
که پرونده مختومه اعلام شــد چرا که سوء استفاده از آن 
عنوان در جایی نشــده بود، بــا آن عنوان از جایی حقوق 
دریافت نکرده بودنــد و جعل عنوان به آن صورت انجام 

نشده بود.
حســینی پویا با بیان اینکه »اینکه من به آقای دادستان 
بگویــم ما آقــای نعمتی را برمی داریم، شــما هم آقای 
جوانبخــت را بردارید صحت ندارد«، عنوان کرد: من به 
آقای دادستان گفتم که شــعبه نمی تواند اصرار کند که 
قبل از قطعیت حکم، ایشــان از کار برکنار شود. فشار بر 
روی شــهردار بود که آقای نعمتــی باید قبل از قطعیت 
حکم برکنار شــود. من به آقای دادستان گفتم که تدبیر 
کنیــد که قراری که به قطعیت نرســیده به مرحله اجرا 
نرســد. من تا به امروز به دنبال حواشــی به این شکل 
نبــودم اما جایی که احســاس کنم تضییع حقی شــده، 
پیگیــر آن خواهم بود. در آن زمان نیز احســاس کردم 
که تضییع حق شــده است. اگر فشــار به شهردار برای 
عزل آقای نعمتی نمی شــد، ایشان همچنان سرکار بود. 
چرا که قــرار در تجدید نظرخواهی نقض شــد. من به 
آقای دادســتان گفتم که بگذارید آقای نعمتی باشد، بعد 
از یک یا دو ماه جابه جا می شــود. به دلیل اینکه فضای 
رســانه ای و مجازی نســبت به اتفاقات مسجد هفت در 
ملتهــب بود، قرار بود که بعد دوماه به جای دیگر انتقال 
پیدا کنند اما به دلیل فشــارهای زیاد به شهردار ایشان 
عزل شدند. همچنان معتقد هســتم که به آقای نعمتی 
ظلم شــد. کاری که آقای نعمتی در منطقه ثامن انجام 

داد معادل 10 سال منطقه ثامن بود.
مکالمه خصوصی من چگونه منتشر شده است؟
رئیس کمیســیون حقوقی شورای اســلامی شهر مشهد 
افــزود: این یک مکالمه معمولی بوده و حرف های خلاف 
واقع نداشته است. اینکه این پیام خصوصی با چه ابزاری، 
چه امکاناتی، بــا چه مجوزی بیرون آمــده و در فضای 
مجازی با این ســطح پخش شده اســت، سوال ماست. 
یک عده دوستان محفلی با چه اقتداری به پیام خصوصی 
دســت پیدا می کنند و آن را منتشــر می کنند. این فایل 
صوتی از طریق یکی از نرم افزارها به آقای شهردار ارسال 
کردم. فصل ســوم قانون اساسی می گوید تمام مکالمات 
محرمانه است و تلفن ها نباید شنود شود. اینکه چطور این 
مکالمه بیرون می آید و چطور این شخص جرات می کند 
که این پیام را به صورت تقطیع شــده منتشر کند، برای 

ما سوال است.

  
پیشرفت 67 درصدی پروژه دوربرگردان 

زیرگذر شهید برونسی

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد گفت: پروژه دوربرگردان زیرگذرشهید 
برونسی از ۶۷ درصد پیشرفت فیزیکی برخوردار است.

بــه گزارش صبح امروز، خلیل ا... کاظمی دراین خصوص افزود: عملیات اجرایی دوربرگردان 
زیرگذرشــهید برونسی به عنوان بخشی از طرح ســاماندهی ترافیکی انتهای بلوار وکیل آباد 

درتاریخ 5 تیرماه امسال آغاز شد.
وی اضافه کرد: دوربرگردان شــهید برونسی با فاصله ی حدود 1۲00 متر از بلوار وکیل آباد، 

در بزرگراه شهید برونسی اجرا خواهد شد.
وی با اشــاره به اهداف اجرای این زیرگذر اظهارکرد: تامین دسترســی خودروها از خروجی 
طرقبه-شــاندیز به بزرگراه آیت ا... هاشمی رفسنجانی، تامین دسترسی خودروها خروجی از 
بزرگراه آیت ا... هاشــمی رفســنجانی به بلوار پیروزی وتامین دسترسی خودروها از شهرک 
های درحال توسعه این منطقه به بلوارهای پیروزی و وکیل آباد ازجمله اهداف احداث زیرگذر 

شهید برونسی است.
کاظمی ادامه داد: دوربرگردان زیرگذر شهید برونسی با عرض حدود ۷ متر، طول حدود 550 

متر وعمق ۷ متر دربزرگراه شهید برونسی احداث می شود.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد گفت: این پروژه با اعتباری بالغ بر 

300 میلیارد ریال احداث می شود و در اسفند ماه آماده بهره برداری خواهد شد.

   
رینگ دوچرخه سواری در منطقه یک سال 

آینده تکمیل می شود

مجتبی بهاروند در حاشــیه بازدید از مســیرهای دوچرخه ســطح منطقه 1 بــا بیان اینکه 
زیرســاخت های شــهری در این منطقه نیازمند توجه جدی اســت چراکه از شرایط مناسبی 
برخــوردار نیســتند، اظهارکرد: این منطقــه تامین کننده حدود ۲0 درصــد از منابع درآمدی 

شهرداری بوده ولی سهم اختصاصی به آن بسیار اندک است.
وی در ادامه صحبت های خود به مســیرهای دوچرخه سطح منطقه اشاره کرد و گفت: سال 
۹8 حدود ۹ کیلومتر مســیر دوچرخه در منطقه یک احداث شده و در برنامه امسال نیز ایجاد 
مسیر در ۷ محور، به طول 8 کیلومتر در برنامه قرار داشته که 5 کیلومتر آن در دست اجرا و 
3 کیلومتر نیز به بهره برداری رسیده است. بهاروند با بیان اینکه در بودجه سال ۹۹ حدود 1۲ 
میلیاردتومان برای پیاده روسازی و ایجاد مسیرهای دوچرخه اعتبار تخصیص پیدا کرده است، 
افزود: در برنامه ســال آینده نیز حدود 5 کیلومتر مسیر دوچرخه پیش بینی شده که با تحقق 

آن رینگ اتصالات مسیرهای دوچرخه منطقه یک تکمیل خواهد شد.
عضو شورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: امیدواریم با این اقدامات و تسهیل دسترسی عموم 
شهروندان به مســیرهای دوچرخه، گام های بلندتری در جهت تقویت بیش از پیش فرهنگ 

دوچرخه سواری در مشهد برداریم.

  
بررسی طرح تفصیلی حوزه میانه شرقی 

در شورای شهر کلید خورده است
رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشهد گفت: طرح تفصیلی حوزه میانه 
شــرقی اوایل ماه جاری به شورای شهر ارسال شــده که اولین جلسه کارگروه نیز به منظور 

بررسی این طرح برگزار شده و از هفته آینده در کمیسیون های تخصصی مطرح می شود.
به گزارش صبح امروز، محمدهادی مهدی نیا به تشــریح آخرین وضعیت طرح های تفصیلی 
پرداخت و اظهارکرد: تاکنون 3 حوزه از طرح تفصیلی مشــهد شامل حوزه های جنوب غرب، 
جنوب شرق و حوزه مرکزی در شورای شهر تایید و به کمیسیون ماده 5 ارسال شده ولی هنوز 

هیچ جلسه ای برای بررسی و تصویب نهایی در استانداری برگزار نشده است.
وی با بیان اینکه حوزه شــمال غرب هم در کمیسیون مشــترک تایید شده و در جلسه علنی 
آینده شــورا به رای گذاشته می شــود، گفت: طرح تفصیلی 3 حوزه دیگر باقی مانده که قرارداد 
مشــاور میانه غربی توسط شهرداری خاتمه داده شــده و دو طرح حوزه میانه شرقی و شمال 
شــرق نیز درحال تهیه اســت. مهدی نیا افزود: طرح تفصیلی حوزه میانه شرقی نیز اوایل ماه 
جاری به شــورای شهر ارسال شده که اولین جلسه کارگروه نیز روز سه شنبه ۹ دی ماه، در این 
خصوص برگزار شد. رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد خاطرنشان 
کرد: جلسات کمیسیون های تخصصی شورای شهر به منظور بررسی طرح حوزه میانه شرقی 
از هفته آینده برگزار می شود. مهدی نیا با بیان اینکه این طرح شامل بخش هایی از مناطق 3، 
4 ، 5، ۶ و ۷ شهرداری مشهد می شود، گفت: حدود ۷5 درصد این محدوده بافت فرسوده بوده 
و همچنین محدوده ریزدانه ای است که گروه های درآمدی متوسط رو به پایین در آن ساکن 
هستند. وی در ادامه افزود: از دیگر ویژگی های این حوزه می توان به وجود محورهای فعالی 
چون ایثار، کوشش و مصلی اشــاره کرد که به عنوان استخوان بندی شهری در سازمان دهی 

فضای شهری نقش بسزایی دارند.
مهدی نیا محورهای کوشــش، مصلی و طبرســی را دارای نقش دروازه ای برای شهر مشهد 
دانست و اظهارکرد: در این پهنه دو دفتر تسهیل گری نیز مستقر شده اند که از آنها خواسته ایم 
در جلســات بررسی طرح تفصیلی شرکت نمایند و همراهی و همکاری سازنده ای بین مشاور 
طرح و دفاتر تســهیلگری برقرار شود. رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شورای شهر 
مشهد با تاکید بر لزوم شخصیت شناسی بافت توسط مشاور، گفت: در این محدوده ریزدانگی 
به وفور دیده می شــود ولی الزاما همه آنها نیازمند تجمیع نیســتند؛ در برخی نقاط می توان 

درجاسازی و مقاوم سازی را در دستورکار قرار داد.
مهدی نیا در پایان با اشاره به گاراژ های قدیمی که در این محدود واقع شده اند، گفت: الگوی مناسبی 
بــرای این محورها و پلاک های بزرگ مقیاس باید ارائه دهیم تا مالکان ترغیب به مشــارکت در 

جریان توسعه شهر شوند تا در کنار نوسازی، شاخصه محور فعال اقتصادی حفظ شود.

۵۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 

وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی
برابـر رای شـماره ۱۳۹۹6۰۳۰6۲7۱۰۰۲7۸۳ هیـات موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقه پنج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاض 
آقـای محمد علـی دلاور باغ سـنگانی فرزند حسـنعلی در ششـدانگ اعیان یک 
بـاب خانه مشـتمل بـرکارگاه به مسـاحت ۱۱4/۲4 متـر مربع قسـمتی از پلاک 
7۱- اصلـی بخـش ۹  واقـع در خیابان گاز شـرقی روبـروی مقداد یـک،  پلاک 
۲۲  اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی وعرصـه موقوفـه قهـار قلی میـرزا محرز 
گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله ۱۵ 
روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانع 

از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الف 767 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳۹۹/۹/۲۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۳۹۹/۱۰/۱4

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
۵۱۱/۲اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 

رسمی سند 
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . نظر به دسـتور مواد 
۱ و ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 

رسـمی مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره ۱۳۹۹6۰۳۰6۰۰6۰۰۱4۵۳ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه 
ثبـت ملـک تربت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضی آقـای اله 
کامیـاب فرزند حسـن به شـماره شناسـنامه ۲ صـادره از تربت حیدریه نسـبت 
وبرابـر رای شـماره ۱۳۹۹6۰۳۰6۰۰6۰۰۱4۸۱ هیـات اول موضـوع ماده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریـه تصرفات 
مالکانـه وبلامعـارض متقاضی خانـم عزت وقفی فرزند سـید هدایت به شـماره 
شناسـنامه ۵۲۰ صـادره از کاشـمر هـر کـدام نسـبت بـه سـه دانگ مشـاع از 
ششـدانگ یکباب سـاختمان  به مسـاحت ۳6۵/6۲ متر مربع ) سـیصد وشصت 
و پنـج وشـصت و دوم صـدم مترمربـع( قسـمتی از پـلاک76۲ متصـل به 4۳۰ 
فرعـی از اراضـی ضیاء الدین سـفلی پـلاک ۱۲6 -اصلـی دهسـتان  اربعه واقع 
در خراسـان رضـوی بخـش یک حـوزه ثبت ملـک تربـت حیدریه خریـداری از 
ورثـه مالک رسـمی هدایـت اله وقفی محـرز گردیده اسـت. لذا بـه موجب ماده 
۳ قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده ۱۳ قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصله ۱۵ 
روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی تا دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره ثبـت محل وقوع 
ملک تسـلیم و رسـید اخذ نمایند.  معتـرض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و گواهی 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبت 
موکـول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و 

صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4 /۱۰/ ۱۳۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۳۹۹/۱۰/۳۰

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

۵۱۱/۳اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی

تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   ۱۳ مـاده  و  قانـون   ۳ مـاده  موضـوع  آگهـی 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظر 
اراضـی و  ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی  ۱ و  بـه دسـتور مـواد 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره 
۱۳۹۹6۰۳۰6۰۰6۰۰۲۲7۸ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای مصطفـی جعفـری فرزندمحمدتقـی به شـماره 
شناسـنامه ۲۵۲۵ صـادره ازتربـت حیدریـه نسـبت بـه ششـدانگ یک باب 
سـاختمان به مسـاحت ۲۵۲/۲۵ متر مربع ) دویسـت وپنجاه و دو و بیسـت 
وپنـج صـدم مترمربع (قسـمتی از پلاکــ  ۱۰6 و۲۱۸ فرعـی از اراضی رباط 
علیـا یـک اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک 
حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریـه احـدی از ورثـه محمدتقی جعفـری محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه موجب مـاده ۳ قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده ۱۳ قانـون آئیـن نامـه 
مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصلـه ۱۵ روز از طریـق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای 
اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی 
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم 
و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و 
گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در ایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معتـرض، گواهـی تقدیم 

دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه 

نیسـت.  دادگاه  بـه  متضرر 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۰/۱4/ ۱۳۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۳۹۹/۱۰/۳۰

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
۵۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیف ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 

سمی  ر
آگهـی موضـوع مـاده ۳ و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
شـماره  رای  برابـر  رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  و  ثبتـی 
۱۳۹۹6۰۳۰6۰۲۲۰۰۰۸۰6 هیـات اول موضوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه 
ملـک فریمـان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمـد اعتباری 
نـاری فرزنـد غلامعلـی بشـماره شناسـنامه67۰۰  صـادره از فریمـان دریک 
بـاب مغـازه بـه مسـاحت ۵۹/۳4 متـر مربـع  پـلاک ۲۹7۲  فرعـی از  ۲76 
-اصلـی واقـع در بخـش ۱۳ خریـداری از مالـک رسـمی آقـای علـی حمیدی 
محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به 
فاصلـه ۱۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم وپس 
از اخـذ رسـید ، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت 
خـودرا بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر 

. خواهد شـد 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۳۹۹/۹/۳۰.تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4 /۱۳۹۹/۱۰ 

محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

یادمان شهید سلیمانی رونمایی شد

طی مراسمی، یادمان شهید ســپهبد حاج قاسم سلیمانی در 
ابتدای بزرگراهی به نام این شهید والا مقام رونمایی شد.

به گزارش صبح امروز، محمد محسن مصحفی معاون شهردار 
و رییس سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد در این 
مراســم که با حضور جمعی از اعضای شورای شهر، معاون 
فرهنگی ســپاه امام رضا)ع(، خانواده شهدا و مدیران شهری 
برگزار شــد، با گرامیداشت یاد شهید سپهبد سلیمانی، گفت: 
خوشــبختانه با تلاش همکارانمان در ســازمان اجتماعی و 

فرهنگی توانستیم المان شهید حاج قاسم سلیمانی را در سال 
روز شهادت سردار دل ها آماده رونمایی کنیم.

وی با بیان اینکه، تهیــه اثرهای هنری دغدغه های خاص 
خود را دارد و زمان بر است، اظهارکرد: اما امروز توانستیم در 
زمان معین از این اثر که کیفیت مناســبی نیز دارد و از جهت 

ویژگی های هنری نیز قابل دفاع است رونمایی کنیم.
مصحفی افزود: تلاش کرده و می کنیم یادآوری میراث و یادمان 

های کشور عزیزمان را با اجرا و نصب المان های شهری و سایر 
فضا آرایی ها برای جوانان و آیندگان ماندگار کنیم.

وی اضافه کرد: در سال گذشته 10 اثر از تندیس و سردیس های 
شهدای گرانقدر و ســرداران عزیزکشورمان را در نقاط مختلف 
شهر نصب کردیم و تلاش خواهیم کرد تا در ماه های باقی مانده 
از سال جاری مانند سال گذشته هم آفرینی را برگزار کنیم تا طی 
آن آثار و سردیس هایی از شهدا و مفاخر شهرمان تولید شده و 

سال آینده به تدریج در نقاط مختلف شهر نصب شود.
معاون شهردار و رییس سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
مشــهد افزود: 10 اثری که ســال گذشــته تولید شد نتیجه 
برگزاری هم آفرینی مشــترکی با حضور هنرمندانی از سراسر 

کشور بود که امسال هم این سیاست ادامه پیدا خواهد کرد.
همچنیــن در ادامــه این مراســم، احســان اصولی رییس 
کمیســیون اجتماعی و فرهنگی شورای اسلامی شهر مشهد 
نیز ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهید سپهبد حاج قاسم 
سلیمانی گفت: اقدام ارزشمندی که همکارانمان در سازمان 
اجتماعی و فرهنگی درآماده شدن به موقع المان شهید حاج 

قاسم سلیمانی انجام داده اند، قابل تقدیر است.
وی افزود: امروز شاهد رونمایی از المان شهید سلیمانی بودیم اما 
نیاز است در کنار این نامگذاری ها و نصب المانها فراتر رفته و به 
رویکردها و نگاه شهید سلیمانی نیز توجه کنیم، شاید یکی از مهم 
ترین صحبت هایی که مردم ازشهید حاج قاسم سلیمانی سراغ 
دارند این بود که نباید مردم را اینقدر دســته بندی کرد و جواب 
این رویکرد را مردم در مراسم تشیع این شهید بزرگوار با حضور 

پرشورشان دادند که این سرمایه را باید قدر بدانیم.
اصولــی ادامــه داد: همه باید این نگاه شــهید حاج قاســم 
ســلیمانی در ایجاد یکپارچگی و وحدت را الگو قرارداده و از 

ایجاد تفرقه خود داری کنند.
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آمار زندگی های مشترکی که به یک سال نرسیدند!
در ســال گذشــته 1۲ هزار و 5۷3 طلاق ثبت شده است که 
زوجین کمتر از یک ســال زندگی مشترک را در کنار یکدیگر 
تجربه کرده بودند و کمترین میزان طلاق ثبت شده بر حسب 
طــول مدت ازدواج با ثبت هــزار و 151 طلاق مربوط به بازه 
زمانی ۲1 تا ۲۹ ســال و بازه زمانی ۲۷ تا ۲8 سال با ثبت هزار 
و 1۷8 طلاق بوده است.بر اساس آمارهای منتشر شده از سوی 
سازمان ثبت احوال کشور در سال ۹8، 1۷4 هزار و 831 طلاق 
در کل کشور ثبت شــده است که در بین این آمار ها ۷ هزار و 
۲۶4 زوج بیش از ۲۹ ســال زندگی مشترک را در کنار یکدیگر 
تجربه کرده بودند.بر اساس آمارها بیشترین میزان طلاق ثبت 
شــده بر حسب طول مدت ازدواج با ثبت 15 هزار و ۶5 طلاق 
متعلق به بازه زمانی 1 تا ۲ ســال زندگی مشــترک و ثبت 13 

هزار و ۷۲۶ طلاق در ۲ تا 3 سال زندگی مشترک بوده است.
واکنش هاشــمی طبا به اظهارنظرها درباره خرید 

واکسن کرونا؛ مردم را در خماری می گذارند
ســید مصطفی هاشــمی طبا در گفت و گو بــا اعتمادآنلاین از 
کلی گویی و اظهارات متناقض مسئولان در این باره انتقاد کرد و 
گفت: دوستان درباره دست اندازهای خرید واکسن صریح صحبت 
نمی کنند. اســتنباط من این است که در مساله واکسن کرونا از 
اســاس موضوع FATF مطرح نبوده و مشــکل تحریم هاست؛ 
یعنی مشکلات مســاله فراتر از شرایط ناشی از تصویب یا عدم 
تصویب FATF اســت.او ادامه داد: چنان که از اظهارات رئیس 
کل بانک مرکزی برمی آید، بحث واکسن تنها به FATF مرتبط 
نبود و کانال ارســال ارز جای دیگری بوده است؛ یعنی ظاهراً از 
طریق بانک های ما نبوده است و مساله به تحریم ها مربوط بود.
هاشمی طبا افزود: اگر خودمان می خواستیم مستقیم عمل کنیم، 
به هر حال مساله FATF مانع بود، اما با توجه به اینکه می گویند 
کار از طریق بانک های کره ای صورت گرفته یا می گیرد، بنابراین 
از اساس به نظر نمی آید مساله FATF تاثیری گذاشته باشد؛ اما 
اینکــه از بانک دیگری حواله کرده انــد یا می خواهند این کار را 
بکنند روشن نیست؛ چراکه صریح صحبت نمی کنند و مقطعی 

و متناقض حرف هایی می زنند و مردم را در خماری می گذارند.
باهنر: سردار ســلیمانی به من گفتند به درد جبهه 

جنگ نمی خوری
محمد رضا باهنر با ذکر خاطره ای از شــهید ســردار سلیمانی 
یاداور شــد: من زمانی معاون اســتاندار کرمان بودم و ایشان 
فرمانده لشــگر ثارا... بود. یکبار به ایشــان گفتم که من می 
خواهم به جبهــه بروم و گفتند می خواهی به جبهه بروی چه 
کار کنــی؟ گفتم می آیم که مثل بســیجی ها بجنگم. گفتند 
شما به درد جبهه جنگ نمی خوری و همینکه معاون سیاسی 
اســتاندار هستی بیشــتر به درد ما می خوری چون تو از نظر 
لجستیک و پشــتیبانی کمک بیشتری می کنی. من گاهی به 
شوخی می گویم اگر من به جبهه نرفته ام و نجنگیده ام مقصر 

آن حاج قاســم بود که می گفتند اگر همین جا باشی بیشتر به 
ما کمک می کنی.

توییت مهم ظریف درباره توطئه صهیونیســت ها 
برای حمله ترامپ به ایران

وزیــر خارجه در توییــت تازه ای به ترامپ نســبت به توطئه 
اسرائیل برای حمله به امریکایی ها جهت به راه انداختن جنگ 
با تهران هشــدار داد.ظریف در توییتر نوشت: اطلاعات تازه از 
عراق حاکی از آن است که عوامل آتش افروز اسراییل در حال 
توطئه چینی برای حمله به آمریکایی ها هســتند- تا ترامپ در 
حال رفتن را به بهانه ای ساختگی به جنگ بکشانند.وی تاکید 
کرد: ترامپ، مراقب تله باش.ظریف خاطرنشــان کرد: هرگونه 
آتش بازی، پاسخ متقابل جدی همراه خواهد داشت، به خصوص 

علیه همان دوستان صمیمی ات.
راز محبوبیت سردار سلیمانی در بین چپ و راست 

سیاست
یــک عضو مجلس خبرگان رهبری با بیــان این که رفتار و 
منش ســردار سلیمانی برگرفته از نگاه به رهبر معظم انقلاب 
بود، گفت: با منش حاج قاســم ســلیمانی، ایران اسلامی را 
متحد تر خواهیم داشــت.آیت ا... عبدالکریم فرحانی در گفت 
وگویی با بیان این که اخلاص شــهید ســلیمانی دوســت و 
دشــمن را به تحسین واداشت، گفت: سردار سلیمانی با وجود 
این که به بهترین شکل ارزش های نظام و انقلاب و منویات 
رهبر انقلاب را تبیین می کرد، اما هیچ گاه به کسی جسارت 
و اهانت و هتــک حرمت نکرد.این عضــو مجلس خبرگان 
رهبری در خصوص محبوبیت خاص سردار سلیمانی نزد افکار 
عمومی هم گفت: کســی که با اخــلاص قدم بردارد، خدای 

متعال قلوب مردم را تسخیر نفس و نیت او می کند.
هشــدار صریح ســردار حاجی زاده به کشورهای 

حاشیه خلیج فارس
حاجی زاده گفت: ما برای جواب آمریکایی ها آماده بودیم و همه 
توان موشــکی مان پای کار بود و اگر آنها پاسخ می دادند، همه 
پایگاه هایشان از اردن تا عراق و خلیج فارس و همه ناوهایشان 
حتــی در اقیانوس هند را می زدیــم.وی درخصوص همکاری 
برخی کشــورهای منطقه با آمریکا و رژیم صهیونیســتی، به 
آنها توصیه کرد مســیر و سیاست خود را اصلاح کنند و گفت: 
آمریکا و رژیم صهیونیستی برای هیچ کجا امنیت نیاوردند و در 
اینجــا هم اگر اتفاقی رخ دهد و جنگی صورت بگیرد، برای ما 
پایگاه آمریکا با کشور میزبانش تفاوتی ندارد و طبیعتاً بیشترین 
آسیب را همین کشورهای عربی منطقه می بینند.فرمانده نیروی 
هوافضای ســپاه درخصوص توان موشــکی و برخی تلاش ها 
برای محدود کردن آن نیز گفت: این توان موشکی قابل مذاکره 
نیست و غلط می کند کسی بخواهد در این زمین مذاکره کند. 
اجازه مذاکره درباره توان موشکی به هیچ مسئولی داده نمی شود 

و این خط قرمز است.

افزایش قابل توجه تماس بیماران قلبی و تنفسی با 
اورژانس در پی تشدید آلودگی هوای تهران

سخنگوی اورژانس کشور گفت: تعداد بیماران قلبی و تنفسی 
نســبت به هفته گذشــته به ترتیب 10 و 8.5 درصد افزایش 
یافته است. مجتبی خالدی ســخنگو اورژانس در گفت وگو با 
خبرنگار مهر اظهار کرد: پیش از ظهر امروز شــاخص آلودگی 
هوا در قســمت های جنوبی شــهر تهران به عدد 1۹3 رسیده 
اســت و آلایندگی ذرات معلق زیر ۲.5 میکرون افزایش یافت. 
وی افزود: متأســفانه در محدوده ظهــر امروز در منطقه 10 و 
۲ شــهرداری هم میــزان ذرات معلق افزایــش یافت و امروز 
روز ســومی بود که آلودگی هوا شدت یافته است. سخنگوی 
اورژانس گفت: در روز گذشته 5۲4 بیمار قلبی و همچنین ۲۲4 
بیمار تنفسی در تهران با اورژانس تماس داشته و به بیمارستان 
منتقل شده اند در حالی که نسبت به مدت مشابه هفته گذشته 
در تعداد بیماران قلبی 10 درصد و در بیماران تنفسی 8.5 درصد 
رشد را شاهد هستیم. وی خاطرنشان کرد: پیش بینی این است 
که فردا هم در پایتخت همین شرایط را داشته باشیم و توصیه 
ما به تمام سالمندان و بیماران قلبی و تنفسی و خانم های باردار 
این است که ترددهای خود را کاهش دهند و مصرف مایعات را 
افزایــش دهند و داروهای خود را مصرف کنند. مجتبی خالدی 
افزود: توصیه می کنیم اگر این بیماران درد قفســه ســینه و یا 

تنگی نفس داشتند با اورژانس تهران تماس بگیرند.
مســیح مهاجری: برخی می خواهنــد با »فروش« 

شهادت حاج قاسم ریاست جمهوری »بخرند«
حجت الاســلام و المسلمین مســیح مهاجری، مدیرمسئول 
روزنامه جمهوری اســلامی، در سرمقاله تازه ترین شماره این 
روزنامه نوشت: در ســال های آخر عمر سردار سلیمانی، شایع 
شــده بود که او قصد دارد کاندیدای ریاســت جمهوری شود. 
همین موضوع از او پرسیده شد، سردار در جواب این سؤال که 
آیا شــما می خواهید رئیس جمهور شوید؟ گفت: من می خواهم 
شــهید شوم. او ادامه داد: حالا در آستانه اولین سالگرد شهادت 
ســردار قاسم ســلیمانی که در وجودش هوسی غیر از خدمت 
به مردم راه نیافته بود و شــهادت در این راه را بر دست یافتن 
به بالاترین جایگاه اجرائی کشــور ترجیح مــی داد، بعضی از 
همرزمانش، درصدد برآمده اند »شــهادت« را به مثابه کالائی 
قابل معامله به بازار سیاســت که آلوده ترین بازار است ببرند و 
با فروش آن متاع دنیائی ریاســت جمهوری بخرند. عده ای نیز 
به آنها کمک می کنند و کوچه قانون برایشان باز می کنند. این، 
یعنی عده ای برخلاف سینه ای که برای شهید سلیمانی می زنند، 

هنــوز نفهمیده اند او چرا وصیت کرد روی قبرش چیزی غیر از 
»سرباز قاسم سلیمانی« ننویسند.

علی اکبر صالحی: روحیه عدم همراهی با ایران در 
وزارت خارجه عراق بالاست

دکتر علی اکبر صالحی وزیر خارجه سابق ایران در کتاب خاطرات 
خود به موضوعی اشاره کرده که رفتار اخیر عراق در رای ممتنع 
آن در ماجرای تــلاش امریکا برای احیا کمیته تحریم ها علیه 
ایران را توضیح می دهد. در بخشی از کتاب صالحی تحت عنوان 
»در گذر تاریخ« آمده اســت: »وزارت امور خارجه عراق همان 
وزارت خارجه با افکار خودشــان است و روحیه عدم همراهی در 
آن قوی است و شــاکله آن هنوز درست نشده است. مسئولین 
عراقی در برخی از مجامع عربی و بین المللی به گونه ای خجولانه 
صحبت می کنند که آدم حیران می ماند یعنی به نوعی صحبت 
می کنند که نه سیخ بسوزد نه کباب. البته این اواخر بهتر شده اند.

توییــت مهم ظریف درباره توطئه اســرائیل برای 
جنگ میان ایران و آمریکا

دکتر ظریف در توییت تازه ای به ترامپ نسبت به توطئه اسرائیل 
برای حمله  به امریکایی ها جهت به راه انداختن جنگ با تهران 
هشدار داد. وزیر خارجه ایران در توییتر نوشت: اطلاعات تازه از 
عراق حاکی از آن است که عوامل آتش افروز اسراییل در حال 
توطئه چینی برای حمله به آمریکایی ها هســتند- تا ترامپ در 
حال رفتن را به بهانه ای ساختگی به جنگ بکشانند.وی تاکید 
کرد: ترامپ، مراقب تله باش. ظریف خاطرنشان کرد: هرگونه 
آتش بازی، پاسخ متقابل جدی همراه خواهد داشت، به خصوص 

علیه همان دوستان صمیمی ات.
آخرین وضعیت FATF در مجمع تشخیص

عضو مجمع تشخیص مصلحت می گوید مجمع هنوز جلسه ای 
درباره FATF تشــکیل نداده اســت.در حالی که سوم دی ماه، 
صادق آملی لاریجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام از 
آغاز بررسی مجدد لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام خبر داده بود، مجید انصاری عضو این مجمع می گوید که 
هنوز کار خاصی در ارتباط با این لایحه در مجمع انجام نشده 
و احتمالًا فعلًا مســاله در دست بررسی در دبیرخانه است.آملی 
لاریجانی روز سوم دی ماه گفته بود: »حسب ارجاع مقام معظم 
رهبری در پی درخواست رئیس جمهور محترم، نخستین جلسه 
مشترک کمیسیون های مرتبط با این موضوع روز سه شنبه )دوم 
دی ماه( در مجمع تشخیص برگزار شد و این جلسات و بعد هم 
جلســات صحن مجمع تا حصول نتیجه نهایی و دستیابی به 
آنچه مصلحت مردم و نظام اسلامی است ادامه خواهد یافت.«
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با توجه به شرایط کنونی کرونا وتعطیلی مشاغل

جهت تسهیل وتکریم شما عزیزان به اطلاع میرساند

کلیه مراحل ثبت کالا، عکاسی)صنعتی،رئال،لایف استایل(

تولید ویدئو، تولید متن، نقد وبررسی، بهینه سازی محتوا

جهت افزایش فروش با بهترین تجهیزات

.در نزدیکی انبار مشهد فراهم گردید

لازم به ذکر است گرفتن کالا، لیبل و تحویل به انبار
ویژه مشهد فراهم گردیده است.
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ارسال عدد دو به سامانه ١٠٠٠8٠888
تماس اپراتور باشما جهت رزرو وتوضیحات بیشتر

کارخانه تولید محتوا و 
اطلاعات در مشهد

ویژه فروش اینترنتی

پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی 
درپی درگذشت عالم ربانی، فقیه وحکیم 

مجاهد آیت ا... مصباح یزدی:

خدمات کم نظیر در تولید اندیشــه دینی، تربیت شاگردان ممتاز و 
حضور انقلابی

حضــرت آیت ا... خامنه ای در پیامی درگذشــت عالم ربانی، فقیه و 
حکیم مجاهد، آیةا... مصباح یزدی را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم ا... الرّحمن الرّحیم

با تأســف و تأثر فراوان خبر درگذشــت عالم ربانی، فقیه و حکیم 
مجاهد، آیت ا... آقای حاج شیخ محمدتقی مصباح یزدی را دریافت 
کردم. این، خسارتی برای حوزه ی علمیه و حوزه ی معارف اسلامی 
است. ایشان متفکری برجسته، مدیری شایسته، دارای زبان گویائی 
در اظهار حق و پای با اســتقامتی در صراط مستقیم بودند. خدمات 
ایشان در تولید اندیشه ی دینی و نگارش کتب راه گشا، و در تربیت 
شاگردان ممتاز و اثرگذار، و در حضور انقلابی در همه ی میدانهائی 
که احساس نیاز به حضور ایشان میشد، حقاً و انصافاً کم نظیر است. 
پارسائی و پرهیزگاری خصلت همیشگی ایشان از دوران جوانی تا 
آخر عمر بود و توفیق ســلوک در طریق معرفت توحیدی، پاداش 

بزرگ الهی به این مجاهدت بلندمدت است.
اینجانب که خود سوگوار این برادر قدیمی و عزیز میباشم، به خاندان 
گرامی و فرزندان عالم و صالح و دیگر بازماندگان ایشــان و نیز به 
شاگردان و ارادتمندان این معلمّ بزرگ و به حوزه ی علمیه تسلیت 
عرض میکنم و علوّ درجات ایشان و مغفرت و رحمت الهی را برای 

ایشان مسألت مینمایم.
سیّدعلی خامنه ای

13 دی 13۹۹
رهبر انقلاب اسلامی همچنین سحرگاه روزگذشته )شنبه( با حضور 
در کنار پیکر مرحوم آیت ا... مصباح یزدی، با ایشــان وداع کردند و 

بر پیکر آن فقیه و حکیم مجاهد نماز خواندند.

آمار زندگی های مشترکی که به یک سال نرسیدند!/ راز محبوبیت سردار سلیمانی در بین چپ پیام
و راست سیاست/ هشدار صریح سردار حاجی زاده به کشورهای حاشیه خلیج فارس


